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PROTOKÓŁ  Nr XXXVI/2013 
z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia  27 lutego 2013 r. 
 

 
Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.  
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00. 
 
Następnie Przewodniczący powitał gości zaproszonych na sesję. 
 
W sesji udział wzięli: 
 
1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do 

protokołu). 
2. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak  
3. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
4. Starosta Ostrowiecki – Zdzisław Kałamaga 
5. Asystentka Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława 

Górczyńskiego – Agnieszka Rogalińska 
6. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Jarosława Rusieckiego  

– Artur Głąb 
7. Asystent Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Zbigniewa Pacelta  

– Paweł Celebański 
8. Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Józef Grabowski 
9. Przedstawicielka Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – 

Grigora Szaginiana – Iwona Karolewska 
10. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
11. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 
12. Przewodniczący Rad Osiedlowych 
13. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 
 
Nieobecni radni: Halina Sławek, Stanisław Sulik 
 
Ad. I. /Przedstawienie porządku obrad.   
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Nim jednak przystąpimy do realizacji 
naszego programu, mamy gości dwoje, którzy chcą tu Państwu zaprezentować – 
jest to klub, Świętokrzyski Klub Taekwondo. Bardzo proszę, na chwileczkę 
Państwu oddaję głos, nim zaczniemy obrady. 
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Pani Wioletta Walerowicz – Dziękujemy za głos – Wioletta Walerowicz  
i Sebastian Kostkowski ze Świętokrzyskiego Klubu Taekwondo. W imieniu 
zarządu klubu, rodziców i naszych wychowanków chcielibyśmy Państwa 
serdecznie zaprosić na 9 marca na halę widowiskową przy ul. Świętokrzyskiej. 
Tego dnia odbędą się II Otwarte Mistrzostwa Gór Świętokrzyskich  
w taekwondo olimpijskim, organizowane przez nasz klub, druga edycja turnieju, 
już międzynarodowy turniej, ponieważ będą zaproszone grupy ze Słowacji brały 
w nim udział. Bardzo duża impreza, byłoby nam bardzo miło Państwa gościć. 
Chcielibyśmy uświetnić Państwa obecnością uroczystość. Tak jak wspomniałam 
– 9 marca, przyszła sobota, kolejna, zawody rozpoczną się w okolicach godz. 
10, oficjalne otwarcie planujemy na godz. 13.30. Serdecznie Państwa 
zapraszamy. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Państwu, dziękuję 
serdecznie. Przystępujemy do realizacji porządku naszej sesji. Punkt I – to jest 
przedstawienie porządku obrad. Czy są jakieś uwagi Państwa Radnych, Pana 
Prezydenta do porządku obrad? Jeżeli nie ma, to prosiłbym o przegłosowanie, 
czy przyjęcie przez głosowanie przedstawionego Państwu Radnym  
w materiałach porządku. Kto jest za przyjęciem porządku obrad? Dziękuję. Czy 
są głosy przeciwne? Nie widzę. Czy wstrzymujące? Stwierdzam, że porządek 
obrad został przyjęty w wersji takiej, jaką Państwo Radni otrzymali. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli porządek sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego.   
 
I. Przedstawienie porządku obrad. 
II.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 18 stycznia 2013 r. 
III.  Interpelacje i zapytania. 
IV.  Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 

okres od 10 stycznia do 18 lutego 2013 r.  
V. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) obchodów 200-lecia Huty w Ostrowcu Świętokrzyskim; 
2) podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych; 

3) sprzedaży prawa własności działki gruntu; 
4) sprzedaży działek gruntu; 
5) bezprzetargowego wynajęcia gruntu, położonego w Ostrowcu 

Świętokrzyskim przy ul. Furmańskiej; 
6) ustanowienia służebności przesyłu; 
7) powierzenia Spółce Zakład Unieszkodliwiania Odpadów „Janik” Sp. z o.o.  

z siedzibą w Janiku zadania własnego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na 
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zawarcie przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski umowy wykonawczej 
niezbędnej dla realizacji projektu pt. „Rozbudowa Instalacji Regionalnej 
wraz z wyposażeniem w niezbędny sprzęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.”; 

8) użyczenia miejskich obiektów sportowych administrowanych przez Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim na rzecz Zespołu 
Szkół Mistrzostwa Sportowego w Ostrowcu Świętokrzyskim, którego 
organem założycielskim jest Starostwo Powiatowe; 

9) uchylenia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 

10) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2013 r.; 

11) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023. 
 

VI.  Sprawozdanie prac Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz komisji 
Rady Miasta za 2012 rok. 

VII.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
VIII.  Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
IX.  Sprawy różne (m.in. uchwała Nr 5/2013 VII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dn. 22 stycznia 2013 r.  
w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu miasta 
Ostrowiec Świętokrzyski). 

 
Ad. II/Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 18 stycznia 2013 r.: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Zatem przechodzimy do punktu 
drugiego – przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 18 stycznia 2013 r. 
Nad tym punktem także głosujemy. Czy Państwo Radni mają jakieś uwagi, 
zapytania do samego protokołu. Jeżeli nie widzę, to proszę o przyjęcie go 
poprzez głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu obrad? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że protokół z dnia  
18 stycznia 2013 r. Rady Miasta został przyjęty. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta z dnia  
18 stycznia 2013 r. 
 
Ad. III/Interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Otwieram zatem punkt trzeci – 
interpelacje i zapytania. Proszę Państwa, może Państwo Radni, po kolei. 
Spojrzałem na lewo. Może, proszę Państwa, w takiej kolejności będę udzielał 
głosu. I jeszcze Pan Radny Lesiak, Pani Helicka, jeszcze Barbara Buszkiewicz. 
Szanowni Państwo Radni, lista już jest wypełniona, sądzę, że jeszcze się 
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Państwo Radni będą zgłaszali, ale oddaję głos w tym momencie Panu Radnemu 
Robertowi Postowi, proszę bardzo. 
Radny R. Post – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Mam dwie interpelacje i jeden wniosek.  
1) Panie Prezydencie! Ministerstwo Rozwoju Regionalnego ogłosiło nabór 
wniosków o dotacje w ramach programu „Rozwój Miast poprzez wzmocnienie 
kompetencji jednostek samorządu terytorialnego, dialog społeczny oraz 
współpracę z przedstawicielami społeczeństwa obywatelskiego” w ramach 
Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego, popularnie 
nazywanym Funduszami Norweskimi. Chodzi o wsparcie współdziałania 
samorządów w ramach tzw. obszarów funkcjonalnych w następnym okresie 
programowania, które w naturalny sposób tworzą się wokół miast większej  
i średniej wielkości jak Ostrowiec Św. Obszary te zgodnie z założeniami 
Umowy Partnerstwa, która w tej chwili jest na finiszu, z naszej strony ona 
została zaakceptowana przez rząd, czekami na Komisję Europejską będą 
traktowane priorytetowo jako tzw. Obszary Strategicznej Interwencji. Można 
składać wnioski w imieniu co najmniej dwóch samorządów z danego obszaru 
funkcjonalnego. Uważam, że należy rozważyć złożenie większego wspólnego 
wniosku: Gminy Ostrowiec Św., oraz gmin: Bodzechów, Kunów, Ćmielów  
i Powiatu Ostrowieckiego. Liderem projektu zgodnie z wytycznymi programu 
musi być gmina miejska wokół której ten obszar funkcjonalny jest tworzony. 
Naturalnym liderem mógłby być tutaj powiat, ale ja nie wiem dlaczego program 
nie przewiduje takiej możliwości. Dofinansowanie wynosi 85%, a więc jest 
dosyć znaczne, minimum 350 tys. euro i maksimum 550 tys. euro. Nabór trwa 
do 5 kwietni, a więc jest czas na pozyskanie dotacji na te cele.  
Do wykorzystania jest ponad 7,5 mln euro. Moje pytanie – czy Pan Prezydent 
rozważał możliwość aplikowania o dotację z tego programu – dla wsparcia 
Ostrowieckiego Programu Funkcjonalnego. W załączeniu kopia ogłoszenia  
o naborze. (Interpelacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
2) Druga interpelacja dotyczy azyli dla pieszych. W ostatnich latach na 
terenie miasta zbudowanych zostało wiele tych azyli na drogach powiatowych  
i gminnych, które znacznie poprawiły bezpieczeństwo pieszych i przyczyniły się 
do zmniejszenia liczby wypadków. Potwierdzone jest to statystykami  
z Komendy Powiatowej. Problemem jest nie wystarczające doświetlenie przejść 
w miejscach, gdzie znajdują się azyle dla pieszych. O ile pamiętam, ten problem 
był sygnalizowany na forum Rady Miasta. Czy w tej sprawie były podejmowane 
przez Pana Prezydenta i wydziały merytoryczne Urzędu Miasta jakieś działania, 
a jeśli to, to czy Gmina planuje w ramach poprawy bezpieczeństwa wykonanie 
dodatkowego oświetlenia tych miejsc po 2013 r.? Zdaję sobie sprawę, ze budżet 
na ten rok został przyjęty. no i chciałbym tu podkreślić, jak interpelacja wpisuje 
się w działania, które zostały pod jęte przez Pana Prezydenta dotyczące złożenia 
wniosku o dotację na rozbudowę i modernizację sieci oświetlenia ulicznego. 
Myślę, że to zadanie wpisywałoby się bardzo dobrze w te działania, które Pana 
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Prezydent już podejmuje i prosiłbym, żeby to uwzględnić. (Interpelacja stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu)  
3) Mam też wniosek dotyczący mojej interpelacji z 2012 roku ze stycznia. 
zgłaszałem wtedy wniosek dotyczący terenów wokół wspólnot mieszkaniowych 
w naszym mieście. Konkretnie chodziło o kwestię odpowiedzialności za 
sprzątanie, odśnieżanie, utrzymanie terenów zielonych. Ci, którzy są z naszych 
kolegów i koleżanek, uczestniczą w posiedzeniach rad osiedlowych wiedzą, ze 
ten problem cały czas jest wywoływany. Na dzień dzisiejszy za wszystko płaci 
Gmina Ostrowiec poprzez przekazywanie dotacji do ZUM – u, który sprząta, 
odśnieża i konserwuje zieleń na tych terenach. Proszę Państwa! Najwyższy czas, 
żeby mieszkańcy wspólnot mieszkaniowych wzięli na siebie odpowiedzialność  
i ponowili koszty utrzymywania terenów wokół własnych budynków, tak jak to 
robią od zawsze mieszkańcy bloków spółdzielczych i domów jednorodzinnych. 
Proponuję, aby tam, gdzie jest to możliwe, wydzierżawić tereny tak, jak zaczęto 
robić w Kielcach. Nie jest to rzecz łatwa, nie jest to rzecz na 1 rok, na kilka lat, 
może kilkanaście, ale powinniśmy ten temat podjąć. W związku z powyższym 
proponuję – to jest propozycja do Pana Prezydenta – powołanie zespołu, który 
dokonałby przeglądu tych terenów i przygotował takie tereny, które się nadają 
do tego i będą mogły być wydzielone do wydzierżawienia wspólnotom w latach 
po 2013 r. i w latach następnych. Dziękuję bardzo. (Wniosek stanowi załącznik 
nr 4  do protokołu)  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. 
Kolejny głos zabierze Pan Radny Zbigniew Moskalewicz, proszę bardzo. 
Radny Z. Moskalewicz – Mam 3 interpelacje i 5 zapytań. 
1) I teraz zgłaszam pierwszą interpelację, która dotyczy nowelizacji ustawy 
o świadczeniach. Interpelacja ta jest skierowana do naszych przedstawicieli  
w Parlamencie. Od 1 stycznia 2013 r. znowelizowano ustawę o świadczeniach 
rodzinnych. Wprowadzone zmiany dotyczą zasad przyznawania świadczenia 
pielęgnacyjnego. Osoby, które dotychczas otrzymywały świadczenie będą je  
mogły otrzymywać tylko do 1 lipca 2013 r. Świadczenia te będą przysługiwać 
osobom sprawującym opiekę nad osobą niepełnosprawną, gdy 
niepełnosprawność powstała przed ukończeniem 18 roku życia i do 25 roku 
życia. Ograniczy to katalog osób dotychczas korzystających z tej formy pomocy 
praktycznie tylko do rodziców i opiekunów prawnych. Zapis ten budzi wiele 
wątpliwości , nie tylko wśród tych osób, które korzystają, a także wśród 
pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej prowadzących te sprawy, 
dlatego, ze są przykłady, że te świadczenie w większości były przyznawane  
z uwagi na niepełnosprawność dziecka czy osoby dorosłej bezterminowo,  
a opieka nad tymi osobami sprawowana była np.. przez siostrę nad siostrą, przez 
wnuka nad dziadkami, przez córkę nad ojcem. Osoby te w świetle nowych 
zapisów nie będą miały prawa do tego rodzaju świadczenia. Co w takich 
przypadkach? Czy to jest zgodne z zasadą nie działania prawa wstecz? 
Oczywiście osobie sprawującej opiekę nie wolno podejmować pracy, musi 
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zrezygnować z zatrudnienia lub innej pracy zarobkowej. I tu powstaje kolejny 
problem. Nowelizacja ustawy wprowadza nową formę pomocy jaką ma być 
specjalny zasiłek opiekuńczy. Będą go mogły otrzymać osoby, na których ciąży 
obowiązek alimentacyjny i zrezygnują z pracy lub innej pracy zarobkowej  
w związku z koniecznością sprawowania stałej opiekę nad niepełnosprawnym 
członkiem rodziny, który posiada orzeczenie o niepełnosprawności. W związku 
z tym pojawia się kolejny problem, a mianowicie w jaki sposób mają oni 
udowodnić, że zrezygnowali z pracy? Do tej pory przy ubieganiu się  
o świadczenie pielęgnacyjne wymagano zaświadczenia, że osoba jest 
zarejestrowana lub oświadczenia, że nie pracuje lub oświadczenia o obowiązku 
nie podejmowania zatrudnienia. Czy osoba tracąca pracę w wyniku upadłości 
zakładu pracy, likwidacji stanowiska lub innego rodzaju rozwiązania umowy  
o pracę ma szansę na przyznanie zasiłku specjalnego? Wprowadzenie progu 
dochodowego uprawniającego do otrzymania zasiłku specjalnego oraz sposób 
jego obliczania spowoduje utratę prawa do ubiegania się o taką pomoc przez 
kolejne osoby. Istnieje realne niebezpieczeństwo dla finansów gmin, że część  
z osób do tej pory objętych opieką najbliższych może się stać pensjonariuszami 
domów pomocy społecznej. Ze względu na niskie dochody ich rodzin pobyt 
tych osób w części lub w całości finansowany będzie z budżetu gmin. Jest to 
kolejny przykład obciążania ubogich budżetów samorządów kolejnymi 
wydatkami, które do tej pory pokrywał budżet centralny. Chciałbym się 
dowiedzieć, czy przeprowadzone były konsultacje społeczne projektu 
nowelizacji ustawy? Czy konsultowano projekt z samorządowcami? Czy wśród 
podmiotów, z którymi przeprowadzono konsultacje były osoby mające 
praktyczne rozeznanie w temacie? Jakie były wyniki tych konsultacji i ile 
podmiotów objęły? Zdaniem wielu osób świadczenia przyznane do dnia  
31 grudnia 2012 roku na tzw. „starych zasadach” powinny pozostać. Oczywiście 
potrzebna jest stała kontrola wywiązywania się świadczeniobiorców  
z obowiązku sprawowania stałej opieki oraz sprawdzanie czy nie wykonują oni 
prac zarobkowych lub nie osiągają jakichkolwiek innych dochodów. Wydaje 
się, że przeprowadzanie wywiadów środowiskowych w tych rodzinach jest 
celowe, a ich wyniki miałyby wpływ na dalsze pobieranie świadczenia 
opiekuńczego. Nowe zapisy ustawy powinny obowiązywać od 2013 roku i objąć 
osoby ubiegające się po raz pierwszy o tego rodzaju świadczenia. (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu)  
2) Następna interpelacja dotyczy utrzymania porządku na ulicach naszego 
miasta. Zima, czy lato – co roku jest problem ze sprzątaniem chodników, 
ścieżek rowerowych, przejść dla pieszych. Jak co roku do naszego miasta 
zawitała zima i jak co roku intensywne opady śniegu były zaskoczeniem dla 
służb i problemem dla mieszkańców. Nawierzchnie dróg po kilku dniach 
oczyszczono. Gorzej było – i to jest niestety standard od lat – z chodnikami, 
ścieżkami rowerowymi i przejściami dla pieszych. Gmina jakoś sobie radziła na 
swoich ulicach, chociaż miejscami śnieg i oblodzenie na chodnikach, 
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przystankach i parkingach były problemem dla mieszkańców. Dobrym 
przykładem w tym roku jest Zarząd Dróg Wojewódzkich, gdzie po chodnikach 
będących w jego zarządzie kilka razy dziennie przejeżdżał ciągnik z pługiem  
i piaskarką, oczyszczał on również dojścia do przejść dla pieszych. Najgorsza 
sytuacja była w ciągu dróg powiatowych. Kilkudniowe upominanie się 
mieszkańców w Wydziale Dróg Starostwa przyniosło efekt w postaci wysłania 
kilku osób, aby odśnieżyli przejścia. Efekt mierny, gdyż odśnieżono tylko 
kilkanaście centymetrów przejścia. Chodniki i ścieżki rowerowe będące w gestii 
Starostwa nie oczyszczane były w ogóle. Niestety, dla Wydziału Dróg Starostwa 
piesi są grupą niepotrzebną, gdyż w nazwie ich wydziału istnieje słowo „dróg”, 
a nie chodników, przejść dla pieszych itp. Problem ze śniegiem na chodnikach, 
ścieżkach rowerowych i przejściach dla pieszych narastał z dnia na dzień, ilość 
interwencji wzrastała i szefowie wydziału musieli go rozwiązać. Oczywiście 
rozwiązali to w sposób wyjątkowy i nietuzinkowy, godny filmów w reżyserii 
Pana Stanisława Barei. Pewnego dnia znaki drogowe wzdłuż dróg powiatowych 
informujące, że jest to ścieżka rowerowa i chodnik dla pieszych zakryto 
czarnymi worami i problem znikł. Jakież to proste, jakież inteligentne i jakież 
oszczędne. Proponuję na przyszłość rozszerzenie tych działań z przejścia dla 
pieszych na mosty, kosze itd. Rozwiązaniem super oszczędnym i załatwiającym 
problem śniegu i lodu raz na zawsze byłoby ustawienie na drogach tablic  
z napisami „nieczynne w okresie zimy” lub „zamknięte z powodu opadów 
śniegu”. Przypominam jednocześnie, że kilka miesięcy temu proponowałem 
opracowanie mapy lub informatora z nazwami ulic i umieszczeniem obok nich 
informacji, kto odpowiada za utrzymanie porządku na drogach, chodnikach, 
ścieżkach rowerowych, pasach zieleni, przejściach dla pieszych. Mam nadzieję, 
że tym razem doczekam się odpowiedzi na swoją interpelację (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
3) Następna interpelacja to jest przeprowadzenie zmian nazw przystanków 
komunikacji miejskiej i przystosowanie ich do współczesności. Proponuję, aby 
spółka gminna, jaką jest Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne 
przeprowadziło zmiany w nazewnictwie przystanków. Ostrowiec Świętokrzyski 
zmienił się, dlatego - moim zdaniem – jest już najważniejsza pora, aby niektóre 
tablice informacyjne umieszczane w autobusach i nazwy przystanków trafiły do 
„sali tradycji i historii MPK”. Proponuję zmiany następujących nazw: Nowy 
Zakład na po prostu Huta, bo ona tylko istnieje, Świętokrzyska ZOZ na 
Świętokrzyska Pętla itd. itd. Zmiany te odnoszą się do współczesności i wydaje  
się, że nie pogorszą sytuacji finansowej spółki. (Interpelacja stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu)  
4) Teraz mam wnioski – aby odbył się przegląd stanu nawierzchni   
i przeprowadzenia prac remontowych zatok autobusowych na terenie miasta.  
W naszym mieście istnieje kilkadziesiąt zatok autobusowych. Ich stan jest 
różny, najczęściej zadowalający lub dobry, jednak kilka wymaga podjęcia prac 
remontowych. Przykładem fatalnego stanu nawierzchni są zatoki na ulicy 
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Mieczysława Radwana, Bałtowskiej, Świętokrzyskiej. Natychmiastowego 
remontu wymaga nawierzchnia zatoki autobusowej przy ul. Mieczysława 
Radwana na przystanku „Radwana – cmentarz” oraz zatoki autobusowe w ciągu 
całej ul. Bałtowskiej. (Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu)  
5) Zgłaszam wniosek w sprawie zamontowania wiaty na przystanku 
autobusowym Aleja Jana Pawła II – Modeks – bazarek (zatoka autobusowa 
przeniesiona z uwagi na przebudowę ulicy) i obciążenie kosztami inwestorów 
przebudowy tej ulicy. (Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
6) Zgłaszam wniosek w sprawie podjęcia prac przez merytoryczny wydział 
Urzędu Miasta mających na celu nowelizację przepisów dotyczących udzielania 
koncesji na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych. Celem zmian byłoby 
wprowadzenie takich zapisów, które umożliwiałyby prowadzącym działalność 
gospodarczą przy przedłużaniu koncesji na handel alkoholem wnoszenie opłat,  
a nie jak do tej pory jednorazowo.  (Wniosek stanowi załącznik nr 10  
do protokołu). 
7) Zgłaszam wniosek w sprawie zorganizowania spotkania zarządców 
budynków wielorodzinnych mające na celu zapoznanie z doświadczeniami 
zarządców takich nieruchomości np. ze Starachowic w organizacji selektywnej 
zbiórki śmieci z związku ze zmianami, jakie czekają nas wszystkich od 1 lipca 
2013 r., opracowania i rozpropagowania ulotki (broszury) na temat zmian  
w zasadach gromadzenia i odbierania śmieci. Proponuję pokryć koszty tych 
działań ze środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska. Dziękuję. 
(Wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Bardzo  
proszę, głos teraz zabierze Pan Radny Zbigniew Duda. 
Radny Z. Duda – Ja oddam koledze, dobrze? Bo on był przede mną. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dobrze, bardzo proszę, Pan Radny 
Kaszuba. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący!  Wysoka Rado!  
Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Tak się składa, że dzisiejsza sesja jest 
zorganizowania dwa dni przed obchodami Narodowego Święta Dnia Żołnierzy 
Wyklętych. Chciałbym zaproponować uczczenie minutą ciszy tych, którzy 
trwali w ruchu oporu wobec siłom narzuconego ustroju aż do końca lat 60 – 
tych. Bardzo prosiłbym o przyjęcie tej propozycji. 
 
Radni RM uczcili minutą ciszy pamięć Żołnierzy Wyklętych. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. 
Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo i korzystając z tego, ze jestem przy głosie, 
chciałbym przejść do zapytań i interpelacji.  
1) Na początku zaplanowałem w pierwszym swoim zapytaniu, iż będę prosił 
o przekazanie do Starostwa Ostrowieckiego, ale korzystając dzisiaj z obecności 
Pana Starosty, bardzo bym prosił o rozważenie zapewnienie odpowiednich 
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środków do remontu lub wymiany barierek oddzielających pasy ruchu  
na ul. Jana Pawła II na odcinku od skrzyżowania z ul. Iłżecką do skrzyżowania  
z ul. Siennieńską. Po kilku nadjechaniach przez pojazdy w okresie zimowym 
barierki są w opłakanym stanie – wyłamane, pokrzywione i zardzewiałe, albo 
wręcz zdemontowane. Proszę o pilna zaplanowanie ich remontu, gdyż stan 
obecny nie wystawia miastu i powiatowi najlepszego świadectwa, zaś same 
barierki nie spełniają swojej podstawowej funkcji. 
2) Sprawa druga – tutaj mam zapytanie odnośnie wolnostojącego 
opuszczonego budynku piętrowego na os. Słonecznym za sklepem Groszek, 
Jeżeli ten sklep jest w zasobach gminy, to jakie są dalsze plany jego, 
przepraszam, jeżeli ten – nie sklep - ten budynek jest w zasobach gminy, bardzo 
bym prosił o odpowiedź jakie są dalsze plany jego zagospodarowania? 
3) Trzecie zapytanie. Otóż, podczas ostatniej sesji zgłosiłem wniosek  
o sporządzenie przez ostrowieckie spółdzielnie planów posadowienia zapór  
i blokad ograniczających służbom ratunkowym dojazd do bloków mieszkalnych. 
Pomysł sporządzenia mapy ostrowieckich osiedli z naniesionymi blokadami 
znalazł uznanie Pana Prezydenta, niestety otrzymałem dotychczas plan jednego 
osiedla, konkretnie os. Stawki z naniesionymi zaporami. Ponawiam więc 
wniosek do zarządców spółdzielni o przygotowanie takich planów w celu 
sporządzenia wykazu i planu ułatwiającego dojazd. 
4) I sprawa ostatnia. Szanowni Państwo! Zwracam się z zapytaniem, czy po 
wyremontowaniu na ostrowieckim cmentarzu Kaplicy Pietrzykowskich znajdą 
się w budżecie odpowiednie środki na wyremontowanie lub zabezpieczenie 
mogił Powstańców Styczniowych, znajdujących się w opłakanym stanie –  
w szczególności chodzi o groby poruczników weteranów: Szczepana 
Bartkiewicza, skazanego na 20 lat katorgi na Syberii za udział w Powstaniu, 
Antoniego Czerwińskiego, Jana Feliksa Mrozowskiego i Zygmunta Saskiego? 
W roku 150. Rocznicy Powstania Styczniowego powinno się zadbać o ich 
odnowienie, spłacając w ten sposób dług wdzięczności. Dziękuję. (Interpelacje 
stanowią załącznik nr 11 do protokołu) 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy Pan Radny 
Zbigniew Duda rezygnuje z głosu? 
Radny Z. Duda – Nie, nie, nie. Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie 
Prezydencie! Szanowni goście! Na początku chciałby przedstawić wniosek 
Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”. Wniosek ten dotyczy zmniejszenia 
opłat za odpady. Klub Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”, reagując na 
oczekiwania mieszkańców Ostrowca i na olbrzymie niezadowolenie społeczne 
dotyczące cen odpadów, przegłosowanych przez koalicję rządzącą, zwraca się  
z wnioskiem o obniżenie stawek za odpady. Ponawiamy nasz wniosek z sesji  
z dnia 7 grudnia 2012 r., aby cenę za odpady segregowane zmniejszyć do  
6 zł/osoby, a cenę za odpady niesegregowane do 12 zł/osoby. Po zakończeniu 
mojej wypowiedzi proszę o przegłosowanie przedstawionego wniosku. (wniosek 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
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Pozwolę sobie teraz przeczytać interpelacje, które mam. 
1) Proszę o umieszczenie na stronie urzędowej Urzędu Miasta w zakładce 
interpelacje radnych Rady Miasta możliwości przeglądania pełnej treści 
złożonych przez radnych interpelacji, jak również w tym miejscu możliwość 
zapoznania się z odpowiedzią udzieloną przez Pana Prezydenta. Wnioskuję 
również o to, by na stronie internetowej Urzędu Miasta zostały umieszczone 
protokoły prac komisji za okres od początku obecnej kadencji i na bieżąco były 
uzupełniane. Protokoły są sporządzane w wersji elektronicznej, więc 
umieszczenie ich na stronie nie wymaga dużego nakładu pracy urzędników. 
Wszystkim nam zależy na tym, by mieszkańcy byli informowani o pracy 
Urzędu, Prezydenta i Radnych. Protokoły z komisji są zamieszczane na stronach 
większości dużych miast, a nawet dzielnic. Pożądane by było dorównanie do 
wysokich standardów przez Ostrowiec. 
2) Następna interpelacja. Pod budynkami mieszkalnymi m.in. przy  
ul. Sienkiewicza, Starokunowskiej, Siennieńskiej, Mickiewicza, Rosłońskiego 
znajdują się tzw. bunkry opałowe. Są to pomieszczenia, które pozostały po 
zlikwidowanych kotłowniach węglowych. Bunkry te stanowią elementy 
konstrukcyjne budynków, ale również częściowo znajdują się bezpośrednio pod 
ulicą osiedlową lub parkingiem. Z uwagi na ich wiek oraz ich stan techniczny 
(pojawiające się szczeliny w ścianach) stwarzają realne zagrożenie dla 
konstrukcji budynków, co może doprowadzić do katastrofy budowlanej. 
Alarmujący jest również fakt, iż na ul. Starokunowskiej dodatkowo jest jeszcze 
problem z wilgocią, ponieważ przez włazy zasypowe cała woda ze skarpy 
wlewa się do bunkra. W efekcie, w mieszkaniach na parterze już jest grzyb. 
Również do bunkra w bloku przy ul. Sienkiewicza wpada woda z topniejącego 
śniegu. Bunkry te mają różny status własnościowy, ale mając w pamięci 
niedawne wydarzenia z osuwiskiem ziemi na ul. Polnej, które zaskoczyło nas 
wszystkich, proszę Pana Prezydenta o dołożenie wszelkich starań, sił i środków, 
by zapobiec tragedii, którą jesteśmy w stanie przewidzieć. Proszę Pana  
o stosowne zabezpieczenie bądź wyremontowanie bunkrów, tak aby nie 
dopuścić do utraty dobytku, ani do uszczerbku na zdrowiu naszych 
mieszkańców. Proszę o odpowiedź na piśmie o podjętych działaniach  
i sposobach zabezpieczenia bunkrów i znajdujących się nad nimi budynków 
mieszkalnych. Dziękuję. (Interpelacje stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Pański 
wniosek odnośnie stawek śmieciowych będziemy głosowali oddzielnie po 
przerwie. Bardzo proszę Pana Radnego Edwarda Kunata o zabranie głosu. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  
1) Rok temu w ul. Rudzkiej młodzi wandale zniszczyli tak długo oczekiwaną 
wiatę przystankową. W imieniu dzieci i mieszkańców korzystających z tego 
przystanku, proszę o uzupełnienie brakujących szyb. 
2) Druga. Od pewnego czasu mieszkańcy widzą bardzo częste wymiany 
żarówek w oświetleniu ulicznym. Sam zgłosiłem wielokrotnie wymianę 
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niepalących się żarówek lub działających pulsująco. Modernizacja oświetlenia 
miała przynieść miastu pewne zyski. Czy przyniosła? Myślę, że przyniosła zyski 
i przynosi, ale producentowi fatalnych żarówek. Ciekawy jestem, jak w roku, ile 
w roku 2012 wymieniono żarówek i jaki koszt z tego powodu poniosła gmina. 
Odpowiedzi proszę również i na piśmie. Dziękuję. (Interpelacje stanowią 
załącznik nr 14 do protokołu)  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. 
Następny głos zabierze Pan Radny Wojciech Lesiak. 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Drodzy goście! Ja mam jedną interpelację i zapytanie.  
1) Zacznę od interpelacji. Panie Prezydencie! W imieniu mieszkańców  
ul. Kolonia Robotnicza - bardzo proszę - mieszkańców od numeru 1 do 10, 
ponieważ tam został taki kawałek, gdzie nie ma praktycznie nawierzchni na 
dojazdach do posesji. Ja dzisiaj mam takie pytanie – przejechałem przed sesją – 
no i ciężko mi było przejechać tamtędy samochodem, nie mówiąc o ludziach, 
którzy muszą tamtędy chodzić, więc po prostu w związku z roztopami takie 
błoto, że mieszkańcom jest trudno dotrzeć do swoich mieszkań. Także bardzo 
proszę o jakieś doraźne uzupełnienie nawierzchni, wysypanie szlaki, czy 
jakiegokolwiek innego materiału, żeby mogli dotrzeć do swoich domów  
w ludzkich warunkach, no i żeby pomyśleć o wykonaniu nawierzchni, choćby  
z kostki, żeby nie powtarzały się już więcej takie sytuacje, bo jak sądzę – przy 
każdej większej ulewie będzie sytuacja się powtarzać, ponieważ stosowanie 
doraźne różnego materiału, wiadomo jak się kończy, także bardzo proszę, aby 
ten temat poważnie rozpatrzeć. 
2) I moje zapytanie. Chodzi tutaj o Gimnazjum nr 2. W związku z tym, że 
zbliża się nabór do szkół, chciałem się dowiedzieć, na jakim etapie będzie nabór 
wyglądał, jak będzie wyglądał nabór do Gimnazjum nr 2, ponieważ wiemy, że 
jest to Gimnazjum przeniesione do Szkoły Publicznej nr 7 i rodzice 
zainteresowali, którzy chcieliby posłać dzieci do Gimnazjum nr 2, nie wiedzą 
naprawdę, jak ma funkcjonować, czy ten nabór będzie się odbywał  
w Gimnazjum nr 2, czy w innym budynku. Także bardzo proszę o odpowiedź 
też na piśmie. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu.  
O zabranie głosu prosiła Pani Radna Elżbieta Helicka. 
Radna E. Helicka – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Zgromadzeni goście! 
Panie Prezydencie! Mój głos będzie chyba już trzeci w tej sprawie, może nie 
dorównam swoim kolegom, zwłaszcza koledze Zbyszkowi, ale no właśnie. 
Zwracam się po raz kolejny za pośrednictwem Pana Prezydenta do zarządcy 
drogi – Starostwa Powiatowego – cieszę się z obecności Pana Starosty –  
o utrzymanie czystości na chodnikach i pasie drogowym ul. Sienkiewicza od 
skrzyżowania z ul. Waryńskiego w kierunku Kunowa. To jest już mój już 
kolejny, kolejny głos o ten fragment drogi. Ostatnio jesienią też Pan Starosta był 
na sali i obiecał coś w tym kierunku zrobić. Topnieją śniegi i oczom 
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mieszkańców ukazuje się brud, nieczystości, gnijące liście, nie uprzątnięte 
jesienią, konary drzew leżące na trawniku – no widok jakby ze skansenu 
przyrody czy po prostu jakiejś puszczy – gdyby nie dodatkowo jeszcze śmieci. 
Od kilku lat wciąż ten sam problem: czy to jest zima, czy lato, czy inna pora 
roku ten fragment od skrzyżowani, w kierunku właśnie na Kunów, czy bliżej 
Sanktuarium Matki Bożej Saletyńskiej jest naprawdę bardzo brudny i nie 
sprzątany. To jest nie tylko moje widzenie i uwagi, potwierdzi to Pan 
Przewodniczący Rady Osiedla „Kuźnia” – w zeszłym tygodniu było zebranie –  
i mieszkańcy o tym mówili, zresztą nie po raz pierwszy, bo w ubiegłym roku też 
mówili, pewnie jutro na zebraniu osiedla „Sienkiewiczowskiego” te same będą 
prośby, sugestie, czy być może nawet i jakieś zdenerwowane głosy 
mieszkańców. Ja chciałam powiedzieć, że ta Sienkiewicza to jest taka nasza 
wizytówka, wizytówka naszego miasta. Przejeżdżający od strony Warszawy, 
Radomia wjeżdżają do naszego miasta i widzą naprawdę brud i to, że później, za 
skrzyżowaniem, dalej, w kierunku centrum, gdy zmienia się zarządca, wygląda 
to zupełnie inaczej, już tego nie dostrzegają na zasadzie pierwszego skojarzenia, 
pierwszego wrażania, reguła taka jest – zapamiętują i mają obraz Ostrowca 
brudnego, żeby nie powiedzieć jeszcze bardziej mocno. Dlatego bardzo proszę o 
skuteczne jakieś postanowienia w tym zakresie i oby jak już więcej nie było. 
Dziękuję. (Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu)  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak - Dziękuję bardzo Pani Radnej. Teraz głos 
zabierze Pani Wiceprzewodnicząca – Pani Barbara Buszkiewicz. 
Wiceprzewodnicząca RM – B. Buszkiewicz – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowna Rado! Szanowni Państwo! W imieniu grupy 
mieszkańców popieram budowę oświetlenia ul. Rudzkiej przy posesjach 219a, 
221 i 223. W roku 2008 przedstawiciel Wydziału Inwestycji Miejskiej, po 
dokonaniu wizji w terenie i rozpatrzeniu dostępnych dokumentów wniosek ten 
w pełni uznał za zasadny. Z uwagi na fakt, że PGE Dystrybucja Oddział 
Skarżysko – Kamienna opracowuje w tej chwili projekt przebudowy linii 
wysokiego napięcia zasilającego w/w budynki, polegającej na wymianie słupów 
i przewodów na izolowane, proszę uprzejmie, aby przy tej okazji równolegle 
wykonać instalację oświetleniową dla potrzeb i dobra tych mieszkańców.  
W załączeniu 7 dokumentów, takiej dokumentacji między Urzędem Miasta  
a Radą Osiedla. Dziękuję. (Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Pani Radnej. Bardzo 
proszę, o głos prosił Pan Dariusz Wierzbiński. 
Radny D. Wierzbiński – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Ja mam 
jedną interpelację. W imieniu przedsiębiorców prowadzących działalność 
gospodarczą przy ul. Polnej 46 i Rosłońskiego, zwracamy się z prośbą o zajęcie 
stanowiska w sprawie obniżenia opłat czynszu dzierżawy za lokale użytkowe. 
Prośbę tą motywują tym, iż osuwisko, które powstało w grudniu 2012 r. 
poważnie utrudnia prowadzenie działalności, ze względu za zamknięcie 
przejezdności ulicy. Ponadto, przeniesienie gimnazjum w inną część miasta 
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spowodowało znaczne zmniejszenie obrotów. Zamknięcie ulicy spowodowało 
także drastyczne zmniejszenie ruchu pieszego i wynikające z tego ruchu  
w poszczególnych placówkach handlowo – usługowych. Prosimy  
o zmniejszenie opłat na okres przejściowy do momentu przywrócenia stanu 
pierwotnego ulicy. Naszym zdaniem uchwała jest nieadekwatna do zaistniałej 
sytuacji, jaka miała miejsce w grudniu 2012 r. W związku z tym prosimy  
o pozytywne rozpatrzenie naszej prośby o obniżenie opłat za wynajem lokali, co 
będzie stanowiło znaczącą pomoc dla prowadzącą działalność gospodarczą  
w okresie usuwania skutków powstałego osuwiska. Dziękuję (pismo 
przedsiębiorców stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak  – Dziękuję bardzo Panu Radnemu i prosił 
o głos Pan Radny Włodzimierz Sajda, proszę bardzo. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
1) Panie Prezydencie! Ja mam interpelację, chodzi mi o składowisko śmieci przy 
ul. Solidarności. Śmieci te zostały wywiezione z hali na powietrze ogrodzone 
płotami i nie można wytrzymać, tak, bo to już się pali. Ja tam dzisiaj byłem 
rano, tak specjalnie i to dym idzie okropny i cuchnie tak, że tam nie idzie 
przejść. I mam taką, żeby, kto podjął taką decyzję o składowaniu tych 
nieczystości, tych komponentów, tych butelek wszystkich w tej hali. Dla mnie to 
jest żenujące, żeby ludzie miasta podjęli taką decyzję o składowaniu tych 
nieczystości. Nie może tak być, żeby ludzie cierpieli na dole miasta i nie tylko 
przez – powiem – nie będę już mówił dosadnie. Zła decyzja i żeby to jak 
najszybciej załatwić.  
2) I następną, mam takie podziękowanie dla Pan Starosty, chodzi mi – to można 
zapisać, Panie Starosto do Księgi Guinnessa, że podjął Pan tak szybko decyzję 
po wyburzeniu wiaduktu w Częstocicach o wybudowanie tej drogi. Tam 
nareszcie będzie normalnie na ul. Świętokrzyskiej, będzie normalnie. 
3) I następną sprawę, mam prośbę i mieszkańcy tu blokowiska na  
ul. Świętokrzyskiej – to jest o 150 m chodnika tj. od Ronda Solidarności tu, do 
bramy wjazdowej na Stadion KSZO. To już tam są takie nierówności, że po 
małym deszczu – Panie Starosto – ludzie nie mogą przejść. Bardzo bym prosił  
w imieniu mieszkańców i swoim o pozytywne załatwienie tej sprawy. Dziękuję 
bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Czy 
ktoś z Państwa… Pan Radny Henryk Rożnowski, bardzo proszę. 
Radny H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka 
Rado!  
1) Ja tutaj chciałem nawiązać do interpelacji Pana Radnego Kunata. Taka sama 
sytuacja z wiatą przystankową na ul. Bałtowskiej, tam na końcu Koszar, przy 
Kościele. Na początku miesiąca lutego, w nocy, zostały wybite wszystkie szyby. 
Tam, z tego przystanku korzystała i młodzież i pracownicy firm, które są na 
terenie Nowego Zakładu umiejscowione, a także wierni, którzy korzystają z tego 
przystanku w dni świąteczne i nie tylko. Dlatego prosiłbym o przyspieszenie 
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wyremontowania tej wiaty. Ja sobie zdaję sprawę, że środki finansowe 
zaplanowane w budżecie są niewielkie na tego typu cele, ale jest to chyba 
wyższa konieczność, żeby ten temat załatwić, chociaż nie wiem, komu na tym 
zależy, żeby to dobro nasze wspólne zostało w ten sposób traktowane. 
2) Druga sprawa – co prawda, już na ten temat pisała prasa ostatnio lokalna, ale 
chciałbym jeszcze odnieść się w tej sprawie z tego miejsca, mianowicie wjazd 
na parking przy Alei 3 – go Maja. Wykopano ten kanał, przeciągnięto przewody 
jakieś, zasypano takim drobnym szutrem, który został za kołami zabrany, dzisiaj 
trudno wjechać na ten parking. Ktoś niechcąco, jak nie zauważy, może 
pozostawić tam koło.  
3) Jeszcze jedna sprawa – w dyskusji nad projektem budżetu na 2013 r. 
dyskutowaliśmy na temat funkcjonowania MPK. Co roku mamy problem, bo 
dotacje, które dajemy do opłacenia tych ulg, które zostały podjęte zarówno 
przez Radę Miasta, jak i które są stosowane w MPK, ja sugerowałbym, żeby 
wprowadzić czytniki kart magnetycznych, które by pozwoliły sprawdzić 
faktycznie, ile osób faktycznie korzysta z tych ulg, które my podjęliśmy. 
Chciałbym powiedzieć, że zdziwił mnie taki fakt, że w Kielcach zostało to 
wprowadzone, od 1 marca w zasadzie wchodzi w życie, w ok. 100 autobusach 
komunikacji miejskiej zostały zamontowane czytniki. Ale do czego zmierzam? 
Do tego, że w tej dyskusji mówiło się o tym, że nie mamy pieniędzy. Chciałbym 
powiedzieć, że w Kielcach projekt ten kosztuje 5 mln 30 tys. zł, z czego 85% 
zostało pozyskane z funduszy unijnych. Wydaje mi się, że należałoby do tego 
tematu wrócić, bo my ciągle dokładamy do tego MPK. Ja nie mam przeciwko 
temu, my podjęliśmy uchwałę, trzeba dołożyć, ale jest to, nigdy nie jest 
wiadomo, ile faktycznie osób korzysta z tych ulg, które podjęliśmy w swojej 
uchwale. Dlatego uważam, że trzeba do tego tematu wrócić, choćby na takim 
przykładzie, jak zostało to zrobione w Kielcach, bo wydaje mi się, że są tu tacy 
mądrzy ludzie, którzy potrafią napisać wniosek, aby z tych środków unijnych 
skorzystać. Ktoś powie, że autobusy są w ogóle złe, brzydkie itd., bo to jest też 
prawda, ale to jedno drugiemu nie przeczy, także prosiłbym o poważne 
potraktowanie tego tematu. 
4) Jeszcze jedna sprawa – ostatnio na posiedzeniu Komisji Samorządowej była 
burzliwa dyskusja na temat funkcjonowania schroniska dla zwierząt. Chcę 
Państwu powiedzieć, że dzisiaj – jak nie było schroniska, tak nie było problemu 
– dziś jest schronisko, teraz jest problem, bo każdy ma swoje zdanie i każdy głos 
zabiera jak powinno funkcjonować i dlaczego tak, a nie inaczej. Ja prosiłbym 
Pana Prezydenta, aby opublikować w formie ulotki czy jakiegoś biuletynu 
zasady przyjmowania zwierząt do schroniska – to jest jedna sprawa – a druga 
sprawa – zasady, które Pan Prezydent w formie zarządzenia podjął – 
przedstawione przez Wydział Gospodarki Komunalnej zasady postępowania  
w przypadku, gdy właściciel zwierzęcia wyłapanego przez Gminę Ostrowiec 
Św. jako zwierzę bezdomne wyraża akces jego odbioru ze schroniska – i też te 
zasady, jakie powinny być uwzględnione, powinny być opublikowane. Także to 
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w jednym zbiorku takim, na jednej karteczce, żeby to do mieszkańców dotarło, 
bo ostatnio telewizja pokazała taki temat, że człowiek znalazł potrąconego psa  
i nie miał, gdzie go zanieść, nie miał kto go odebrać – Straż Miejska – nie, 
Zakład Usług Miejskich – nie, schronisko – nie, bo musi ktoś go dostarczyć, no  
i ten człowiek został z tym potrąconym psem na rękach. Także bym prosił  
o opracowanie jednego dokumentu, jeden dokument i żeby to dotarło do 
szerokiej rzeszy mieszkańców. 
5) I ostatnia sprawa to chciałem taką rzecz. Dostaliśmy – chyba wszyscy radni – 
Państwo dostali pismo Pana Dyrektora Grabowskiego w sprawie 
funkcjonowania Szpitala, a mianowicie funkcjonowania Izby Wytrzeźwień  
w Izbie Przyjęć. Chciałbym, aby tutaj – korzystając z obecności Pana Starosty  
i Pana Prezydenta – abyście się Panowie ustosunkowali do dokumentu bo to co 
raz się powtarza i na ten temat nie ma konkretnej odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 
Radnych jeszcze zabiera głos, lub z gości zaproszonych? Pan Radny Choinka. 
Radny S. Choinka – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni goście! Zgłaszam interpelację w sprawie zastosowania zniżek dla 
osób niepełnosprawnych korzystających z pływalni „Rawszczyzna”. Dodam, że 
zniżki takie obowiązują na pływalniach w innych miastach, a przeprowadzone 
rozmowy ze stowarzyszeniami na rzecz osób niepełnosprawnych, jak i samymi 
osobami zainteresowanymi potwierdzają celowość zastosowania takich zniżek 
na bilety wstępu. W najbliższym czasie Klub Radnych „TOS” przedstawi 
wniosek o podjęcie takiej uchwały w tej sprawie. (Interpelacja stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu). A korzystając z okazji i obecności Pana Starosty, 
chciałbym podziękować na jego ręce za zainteresowanie się problemem 
dotyczącym przejścia na ul. Jana Samsonowicza, na skrzyżowaniu z ul. Stawki 
Denkowskie. Chodzi tu właśnie o dzieci uczęszczające do PSP nr 12,  
a wybudowanie azylu dla pieszych poprawi ich bezpieczeństwo w drodze do 
szkoły. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Czy Państwo Radni 
jeszcze zabierają głos? Pan Radny Kaszuba Dariusz jeszcze raz. 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Przepraszam, zapomniałem tego ująć za pierwszym razem, kiedy byłem przy 
głosie, ale otrzymałem przed dzisiejszą sesją odpowiedź na swoje interpelacje, 
m.in. odpowiedź na interpelację dotyczącą kontrowersji przy przyznawaniu 
stypendiów sportowych Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  
W związku z treścią, która została mi przedstawiona, chciałbym się tutaj 
dopytać o – jest tutaj w odpowiedzi na interpelację zawarta wiadomość, iż 
niektóre kluby sportowe nie złożyły wniosków o stypendia w terminie podanym 
w ogłoszeniu i dlatego zawodnicy tych klubów nie otrzymali stypendium 
sportowego. I tu jest taka ostatnia informacja, w której czytam, że Pan Prezydent 
Miasta, z własnej inicjatywy przyznał najbardziej wyróżniającym się – nie wiem 
komu – zawodnikom od dnia 1 lutego br. stypendia sportowe, które będą im 
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wypłacane przez okres najbliższych miesięcy. Bardzo bym prosił o otrzymanie 
informacji, którzy sportowcy – bo rozumiem, że chodzi tutaj o sportowców – 
ewentualnie jakie kluby otrzymały te dotacje poza terminem i w jakiej 
wysokości. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję. Czy ktoś z państwa chce 
jeszcze zabrać głos? Proszę do mikrofonu. Proszę włączyć mikrofon.  
Pan Sławomir Pałka – mieszkaniec Rynku, z Ostrowca Świętokrzyskiego – ja 
mam trzy pytania. Po pierwsze – odnośnie pomnika w Rynku. Na imprezach 
masowych odbywających się w Rynku zauważyłem, że tenże pomnik jest 
grodzony, a poza tymi imprezami szczególnie latem, gdy nasze miasta 
odwiedzają, nieliczni co prawda, ale jednak turyści, zauważyłem, iż ci turyści 
wchodzą na pomnik, robią sobie zdjęcia na tym pomniku, a dopiero później 
czytają, dlaczego ten pomnik został wystawiony, co się tam wydarzyło. Pytałem 
się przy okazji jednej z takich imprez funkcjonariusza Straży Miejskiej, czy nie 
może tak zostać w sposób ciągły i powiedział, że raczej nie będzie zostawione. 
Moje pytanie jest, czy aby zapobiec takiemu – moim zdaniem – zniesławianiu 
obiektu pamięci narodowej nie można zostawić jakiegoś ogrodzenia poza 
imprezami masowymi.  
Drugie pytanie dotyczy posypywania solą chodników, czy akcji zimowej, gdyż 
słyszałem z mediów, że podczas przechodzenia po posolonym chodniku zimą 
niszczą się buty i chciałbym zapytać, czy nie można by zaprzestać solenia, 
chociaż wiem, że dzięki temu się roztapia lód, ale czy nie można by tego 
zaprzestać i w większym stopniu posypywać chodniki piaskiem, żeby 
zamortyzować poślizg.  
A trzecie pytanie jest związane ze Strażą Miejską, chodzi o to, że z doniesień 
medialnych mam wrażenie, że Straż Miejska ma coraz więcej kompetencji 
Policji, a gmina Ostrowiec Świętokrzyski – co wiem z prasy lokalnej – dotuje  
w ramach współpracy z Powiatem Ostrowieckim policję i moje pytanie jest, czy 
w ramach odchudzania administracji nie można by skorzystać w policji z usług 
funkcjonariuszy Straży Miejskiej i w większym stopniu dotować Policję  
z budżetu gminy? Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu. Prosił jeszcze o głos 
radny Sejmiku Wojewódzkiego – pan Józef Grabowski, bardzo proszę. 
Radny Sejmiku Wojewódzkiego – J. Grabowski – Panie Przewodniczący! 
Wysoka Rado! Szanowni Goście! Szanowni Państwo! Ja chciałbym zwrócić 
uwagę na problem, który wynika z faktu, że została zlikwidowana Izba 
Wytrzeźwień. Moje pisma w tej sprawie, rozmowy, nie przyniosły efektów, 
natomiast są przynajmniej dwa problemy. Pierwszy problem to jest problem 
pobytu tych pacjentów na SOR-ze i drugi problem – to jest problem finansowy. 
Otóż, do ubiegłego roku był taki zapis ustawowy, że każdy nietrzeźwy pacjent, 
który ma jakiekolwiek schorzenie związane ze spożyciem alkoholu, można było 
go obciążyć kosztami finansowymi. W tej chwili takiej sytuacji nie ma. Ponad 
1000 osób trafia, średniorocznie ok. 1500 osób na Izbę Wytrzeźwień po 
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spożyciu alkoholu. Ja uznaję, że to są pacjenci. Ale zachowanie tych pacjentów 
często urąga po prostu temu miejscu i tym ludziom, którzy się tam znajdują. To 
są bójki, to są liczne interwencje, to są przypadki załatwiania potrzeb 
fizjologicznych w obecności ciężko chorych pacjentów. Straż Miejska, Policja 
czy pogotowie przywozi pacjenta i odjeżdża. W związku z czym cała następna 
praca spoczywa na pielęgniarkach i lekarzach. Tak po prostu dłużej być nie 
może i w związku z czym zwracam się do państwa radnych o poważne 
potraktowanie tego problemu i pomoc dla szpitala w załatwieniu tego 
niechlubnego dla miasta problemu, a jednocześnie bardzo kosztownego  
i utrudniającego pracę personelu zarówno na SOR-ze, jak i później na 
oddziałach szpitalnych. Tak, że bardzo proszę w imieniu własnym i załogi 
szpitala, dziękuję (załącznik nr 19 do protokołu). 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Jeszcze o głos prosi 
pan radnych Edward Kunat. To jest już piętnasta osoba zabierająca głos w dziale 
interpelacje. Bardzo proszę. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Właśnie  
do tego, co przed chwilą usłyszeliśmy z ust pana dyrektora Grabowskiego, 
proszę państwa, zdarzyło się mnie też, że w ubiegłym roku w sierpniu znalazłem 
się w nocy w szpitalu. Niestety, potwierdzam to, co pan dyrektor tutaj 
powiedział, ale on jeszcze powiedział bardzo oględnie to. I proszę państwa, chcę 
naprawdę wyczulić, że coś z tym problemem trzeba zrobić. Ja kiedyś swego 
czasu proponowałem na tej sesji panu prezydentowi o kupienie budynku,  
o dogadanie się z powiatem i kupienie budynku przy ul. Mostowej. To naprawdę 
nie byłby duży koszt i służby by sprawdziły, czy ten budynek się nadaje, czy 
rozbudować go jeszcze dalej. Byłaby wspaniała sprawa, załatwienie Izby 
Wytrzeźwień. Na razie tyle, dziękuję.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, ja myślę, że temat 
został podjęty i sądzę, że już nie będziemy zabierali głosu w tej sprawie ze 
względu na to, że temat stał się, już ma własny byt. Zresztą Pan Prezydent 
będzie na ten temat odpowiadał.  
Jeżeli nie ma nikogo z państwa radnych, chętnych do zabrania głosu, przejdźmy 
do punktu następnego, mianowicie sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego za okres od 10 stycznia do 18 lutego 2013 r. 
 
 
Ad. IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 
okres od 10 stycznia do 18 lutego 2013 r. (załącznik nr 20 do protokołu): 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Państwo Radni dostali w materiałach to 
sprawozdanie. Czy są jakieś uwagi, zapytania do treści otrzymanego 
sprawozdania? Jeżeli nie ma, przechodzimy do punktu następnego – podjęcie 
uchwał w sprawie.  
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Ad. V/Podjęcie uchwał w sprawie:  
 
1) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – pierwszą uchwałą jest projekt 
uchwały w sprawie obchodów 200-lecia Huty w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
Bardzo proszę, pan radny Robert Martynowski jest projektodawcą, bardzo 
proszę. 
Radny R. Martynowski – współwnioskodawcą. Szanowny Panie 
Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 
Niniejszy projekt uchwały ma na celu uhonorowanie wieloletnich tradycji 
hutniczych w naszym mieście. Tu należy zaznaczyć, że inicjatywa obchodów 
200 – lecia Huty w Ostrowcu Świętokrzyskim zgłoszona została już w zeszłym 
roku przez Stowarzyszenie Inżynierów i Techników Przemysłu Hutniczego – 
Koło przy Hucie Ostrowiec. Ostatnio odbyło się kilka spotkań roboczych  
w szerokim gronie, tj. prezydentów, starostów, przedstawicieli Celsy, Urzędu 
Miasta, MCK i wspomnianego wcześniej Stowarzyszenia, gdzie omawiane były 
propozycje wspólnych obchodów Dni Ostrowca i Dni Hutnika. Należy tutaj też 
dodać, że takie istotne ustalenia, które powstały były wypracowane na drodze 
kompromisu, kompromisu bardzo trudnego, dlatego że wszyscy państwo 
zdajecie sobie sprawę z trudnej sytuacji budżetowej wszystkich 
zainteresowanych podmiotów. Tym bardziej należą się tutaj wyrazy 
wdzięczności wszystkim stronom, które ten program opracowały.  
A co się będzie działo? Z takich uroczystych wydarzeń planowana jest wspólna 
sesja Rady Miasta i Rady Powiatu przy udziale zaproszonych, znamienitych 
gości. Cały program cyklu imprez kulturalno – rozrywkowych będzie 
przedstawiony w późniejszym terminie przez Miejskie Centrum Kultury, jest 
tam wiele ciekawych nowych propozycji, jak również wiele tematów 
nawiązujących do tego, co było kiedyś bardzo uroczyście obchodzone, będą 
m.in. tematy poświęcone ściśle hucie w Ostrowcu. 
Wspierając powyższą inicjatywę obchodów 200-lecia Huty w Ostrowcu 
Świętokrzyskim kluby radnych Platformy Obywatelskiej i Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej proszą Radę Miasta o akceptację niniejszego projektu uchwały. 
Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, bardzo 
proszę o stanowisko Przewodniczącego Komisji Edukacji, taka jest formalność. 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu -  
M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Na posiedzeniu Komisji 
Edukacji ta uchwała oraz następna dotycząca podziału miasta na stałe obwody 
głosowania, a także uchwała nr 8 dotycząca użyczenia miejskich obiektów 
sportowych – były zaopiniowane pozytywnie. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy państwo radni 
mają jakieś uwagi? Komisja Samorządowa jeszcze, bardzo proszę. 
Przewodniczący Komisji Samorządowej - Z. Moskalewicz – Komisja 
Samorządowa na posiedzeniu w dniu 25 lutego zaopiniowała pozytywnie ten 
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projekt uchwały oraz projekt uchwały dotyczący podziału miasta na obwody, 
powierzenia spółce Unieszkodliwiania Odpadów „Janik” z siedzibą w Janiku  
w zakresie gospodarki odpadami oraz uchwały nr 8 – użyczenia miejskich 
obiektów sportowych i 9 – uchylenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Jeżeli się nie mylę, to 
tylko te dwie komisje były zaangażowane w tę sprawę. Bardzo proszę, otwieram 
dyskusję, jeżeli państwo radni mają jakieś uwagi do projektu uchwały, to bardzo 
proszę. Jeżeli nie, to proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały?  Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie – 21 głosami obecnych na 
sali radnych.  
 
Radni RM jednogłośnie – 21 głosami za – podjęli uchwałę w sprawie obchodów 
200-lecia Huty w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/16/2013 - załącznik nr  21 do protokołu.  
 
2) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do uchwały pod 
pozycją nr 2 – w sprawie podziału miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych. Najpierw pani dyrektor zgłasza się. 
Sekretarz Miasta – M. Dębniak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Poproszę o przyjęcie autopoprawki, w załączniku do niniejszej uchwały,  
strona 3 poz. 14 – tam, gdzie jest osiedle Słoneczne, znikł nam jeden budynek, 
po liczbie „48” piszemy „49” i dalej jest „51”. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czyli 7, 9, 51 – to jest autopoprawka. 
Sekretarz Miasta – M. Dębniak – 48, 49, 51. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Komisja Edukacji i Komisja 
Samorządowa wyraziły swój pogląd przez swoich przewodniczących. Było to 
debatowane przez wszystkie komisje, w związku z tym proszę, pan radny 
Henryk Rożnowski. 
Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Budżetowa na swoim posiedzeniu 
dokonała analizy tego projektu i przyjęła pozytywną opinię w tym zakresie. 
Ponadto pozytywną opinię uzyskały projekty uchwał z numeru 9 dotyczącego 
uchylenia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego oraz poz. 10 – zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Ostrowiec oraz poz. 11 – zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Gminy Ostrowiec. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, bardzo proszę Komisję 
Strategii.  
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Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - W. Mazur – Panie 
Przewodniczący! Szanowna Rado! Komisja Strategii pozytywnie zaopiniowała 
powyższą uchwałę, jak również punkty: 3, 4, 5, 6, 7, 8 i 9. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Komisja Rodziny – proszę  
o stanowisko. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący! Nie ma ani pani 
wiceprzewodniczącej, ani przewodniczącego. Jeśli pan pozwoli, jako członek tej 
komisji mogę powiedzieć, że komisja wszystkie projekty uchwały, które zostały 
skierowane przez pana przewodniczącego, zaopiniowała pozytywnie.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję na 
ten temat, czy państwo radni mają jakieś uwagi, czy zapytania do projektu 
uchwały? Bardzo proszę. Nie ma. W związku z tym proszę o głosowanie. Kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie – 
21 głosami radnych. 
 
Radni RM jednogłośnie – 21 głosami za – podjęli uchwałę w sprawie podziału 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/17/2013 - załącznik nr 22 do protokołu.  
 
3) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do kolejnego projektu 
uchwały w sprawie sprzedaży własności działki gruntu, przy ul. Ludwika 
Waryńskiego. Stanowisko Komisji Strategii znamy. Jeżeli są uwagi czy 
zapytania państwa radnych, to bardzo proszę. Nie ma. W związku z tym proszę 
o głosowanie – kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie, 21 głosami za. 
 
Radni RM jednogłośnie – 21 głosami za – podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży 
prawa własności działki gruntu. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/18/2013 - załącznik nr 23 do protokołu.  
 
4) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do punktu 4, projektu 
uchwały w sprawie sprzedaży działek gruntu, tym razem położonych przy ulicy 
Szerokiej w Ostrowcu Świętokrzyskim. Stanowisko Komisji znamy, pytanie do 
państwa radnych, jaki państwo mają stosunek do tego projektu uchwały, czy są 
jakieś uwagi – proszę. Nie ma. Głosujemy. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 
uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 



21 
 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży działek gruntu. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/19/2013 - załącznik nr 24 do protokołu.  
 
5) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – uchwała kolejna, tj. nr 5, w sprawie 
bezprzetargowego wynajęcia gruntu, położnego w Ostrowcu Świętokrzyskim 
przy ul. Furmańskiej. Także stanowisko komisji znamy. Czy są uwagi  
i zapytania do projektu? Bardzo proszę, pani radna Elżbieta Helicka i pan radny 
Sajda. 
Radna E. Helicka – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Ja z taką prośbą, ani legendy nie ma tutaj, ani też – jest to materiał 
przygotowany nieczytelnie. Kiedyś już były takie rozmowy i my jako radni 
prosiliśmy o taką większą estetykę i czytelność  w sensie przygotowania tychże 
materiałów. O ile w dwóch wcześniejszych projektach uchwał może 
niekoniecznie czytelnie, ale chociaż legenda i można było się dopatrzeć, o tyle 
tutaj nawet legendy nie ma. Bardzo bym prosiła na przyszłość, aby to z większą 
starannością było przygotowywane dla nas radnych, abyśmy mogli naprawdę 
zorientować się, zobaczyć, bo naprawdę nas to interesuje, czego dotyczy dany 
projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – to jest pytanie kierowane do 
wnioskodawcy, czyli do prezydenta miasta i bardzo proszę, jeżeli jest 
konieczność wyjaśnienia, to bardzo proszę, panie prezydencie. 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Jeżeli państwa uważają, że materiały są nieczytelne, to mogę 
przeprosić ewentualnie, jeśli państwo uważają, że one nie zaspokajają potrzeb 
estetycznych też. Natomiast oczywiście, jeśli mają państwo konkretne sugestie, 
jak te materiały powinny wyglądać, żeby mieć pełny obraz tej sytuacji, to my się 
postaramy te wszystkie sugestie uwzględnić. Ja przypominam, że te materiały, 
wszystkie uchwały były procedowane, były omawiane na komisjach, wtedy 
państwo nie zgłaszali takich uwag o nieczytelności materiałów – nie pamiętam – 
natomiast jeśli rzeczywiście jest taka potrzeba, to na przyszłość postaramy się 
dołożyć niezbędnej staranności, żeby te materiały były jak najbardziej czytelne. 
Radna E. Helicka – ja chciałam powiedzieć, że na Komisji Rodziny, ani na 
Komisji Samorządowej, te projekty uchwał nie były procedowane i nie miałam 
możliwości zgłoszenia tych uchwał, bo bym wtedy to zrobiła. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy pan radny Sajda 
zabiera głos? Proszę. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Ja mam taką uwagę, czy tej działki nie można sprzedać, zrobić przetarg  
i sprzedać tę działkę, jeżeli nie, to dlaczego i komu właśnie – interesuje mnie – 
kto tę działkę chce nabyć? Interesuje mnie to. I jakie koszty, jakby gmina nie 
wydzierżawiła, to jakie koszty gmina by ponosiła w utrzymaniu tej posesji, tej 
działki? 
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Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – jeśli państwo pozwolą, pani naczelnik 
Targowska. 
Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – A. Targowska – w ogrodzeniu 
terenu, który był wykorzystywany wcześniej przez przedsiębiorstwo handlowo-
usługowe, tuż przy pawilonie meblowym, właścicielem pawilonu jest pan 
Biesiada, o czym na komisjach byli wszyscy informowani. Jeśli chodzi  
o sprzedaż terenu, to tak jak również informowałam, gmina nie ma jeszcze 
uregulowanego tytułu do tego terenu, musi go uzyskać w drodze zasiedzenia  
i dlatego też jest przeznaczony do wydzierżawienia, a nie do sprzedaży. Co do 
utrzymania terenu, to w tym momencie nie odpowiem, jakie są koszty 
utrzymania takiego terenu zielonego, natomiast co do czynszu dzierżawnego, 
tak, sięgnęłam – wynosi on w chwili obecnej 1090,80 zł, za wydzierżawienie 
tego terenu w całości, rocznie. Pod zieleń przydomową – zgodnie z uchwałą – 
jest czynsz roczny.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję pani naczelnik. Odpowiedź jest 
wystarczająca. Czy są jeszcze jakieś uwagi do projektu tej uchwały? Jeżeli nie 
ma, to proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest 
przeciw?  Siedem. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami za.  
A kto się wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta  
14 głosami za i 7 głosach przeciwnych. 
 
Radni RM w głosowaniu – stosunkiem głosów: 14 głosami za, przy 7 głosach 
przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się –  podjęli uchwałę w sprawie  
bezprzetargowego wynajęcia gruntu, położonego w Ostrowcu Świętokrzyskim 
przy ul. Furmańskiej. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/20/2013 - załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do kolejnego punktu, 
siedem… 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Przepraszam, zauważyłem, że pani 
wiceprzewodnicząca, radna Buszkiewicz też podniosła rękę w głosowaniu. 
Wiceprzewodnicząca RM - B. Buszkiewicz – przepraszam, ja jestem za.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dobrze, sprawa się wyjaśniła, 
przechodzimy do następnego punktu. 
 
6) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – następny projekt uchwały, 
mianowicie w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. I to dotyczy ulicy 
Mikołaja Kopernika. Czy państwo radni mają uwagi do projektu uchwały? Nie. 
W związku z tym proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 
Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Także nie widzę. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 21 głosami. 
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Radni RM jednogłośnie – 21 głosami – podjęli uchwałę w sprawie ustanowienia 
służebności przesyłu. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/21/2013 - załącznik nr 26 do protokołu.  
 
7) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – następny projekt uchwały w sprawie 
powierzenia Spółce Zakład Unieszkodliwiania Odpadów „Janik” Sp. z o.o.  
z siedzibą w Janiku zadania własnego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski umowy wykonawczej 
niezbędnej dla realizacji projektu pt. „Rozbudowa Instalacji Regionalnej wraz  
z wyposażeniem w niezbędny sprzęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.” – tak brzmi tytuł 
projektu uchwały. Czy są uwagi państwa radnych do projektu uchwały? Nie 
widzę. W związku z tym proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej 
uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Nie widzę. 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie powierzenia Spółce Zakład 
Unieszkodliwiania Odpadów „Janik” Sp. z o.o. z siedzibą w Janiku zadania 
własnego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu  
pt. „Rozbudowa Instalacji Regionalnej wraz z wyposażeniem w niezbędny 
sprzęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.”. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/22/2013 - załącznik nr 27 do protokołu.  
 
8) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – kolejny projekt uchwały w sprawie 
użyczenia miejskich obiektów sportowych administrowanych przez Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim na rzecz Zespołu Szkół 
Mistrzostwa Sportowego w Ostrowcu Świętokrzyskim, którego organem 
założycielskim jest Starostwo Powiatowe. Stanowisko Komisji Edukacji znamy. 
W związku z tym pytanie do państwa radnych, czy są jakieś uwagi i zapytania 
do projektu uchwały? Jeżeli nie widzę, proszę o głosowanie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie użyczenia miejskich 
obiektów sportowych administrowanych przez Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji w Ostrowcu Świętokrzyskim na rzecz Zespołu Szkół Mistrzostwa 
Sportowego w Ostrowcu Świętokrzyskim, którego organem założycielskim jest 
Starostwo Powiatowe. 
 



24 
 

Patrz uchwała Nr XXXVI/23/2013 - załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Pan Starosta prosi o głos, bardzo proszę.  
Starosta Ostrowiecki – Z. Kałamaga – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Chciałbym wszystkim państwu serdecznie podziękować za przyjęcie tej 
uchwały, która wpisuje się w pewną długoletnią strategię, związaną  
z funkcjonowaniem tej szkoły i rozwojem profesjonalnym sportu od 
najmłodszego pokolenia, a być może aż po profesjonalne uprawianie rozmaitych 
dyscyplin. Tak właśnie powinniśmy między samorządami, między sobą 
współpracować, bardzo dziękuję jeszcze raz państwu za tego typu decyzję. Bo 
niezależnie od własności obiektów, one powinny służyć młodzieży, która 
aktywnie chce sport uprawiać. I gimnazjum sportowe, i szkoła mistrzostwa 
sportowego – to są przecież w końcu nasze dzieci i zamierzamy – chcę dwa 
słowa na ten temat powiedzieć – by to wszystko było zorganizowane w sposób 
bardzo profesjonalny. Akurat w Ostrowcu mamy wystarczającą ilość  obiektów 
dla kształcenia młodzieży i także dla kształcenia w zakresie poszczególnych 
dyscyplin sportowych. Na dzisiaj jest to piłka nożna, siatkówka, pływanie,  
w przyszłości być może rozszerzymy o inne dyscypliny. Jedyną rzeczą, która 
potrzebna jest jeszcze w Ostrowcu to stadion lekkoatletyczny, który tej szkole 
będzie służył. Chcę państwa poinformować, że rozpisany został przetarg na 
projekt techniczny, będziemy poszukiwali w latach następnych źródeł 
finansowania. Mamy znakomitą komplementarną bazę sportową, gdzie możemy 
korzystać niezależnie od własności, właśnie z tych obiektów. Bo chciałbym 
doprowadzić kiedyś do takiej sytuacji, w której wyszkolony w szkole 
mistrzostwa sportowego zawodnik zapracuje również na dalsze funkcjonowanie 
tej szkoły. Żeby nie było tak, jak z młodym wybitnym piłkarzem Żurkiem, który 
pograł trochę w Legii, niedawno dowiedziałem się, że idzie do Bełchatowa,  
a my tak naprawdę z tego nic nie mamy. Więc jeszcze raz składając serdeczne 
podziękowania w imieniu Zarządu Powiatu zobowiązujemy się do tego, że 
wspólnie razem będziemy czynić starania, żeby to, co dzisiaj też pani minister 
mówiła, żeby rozwój sportu oparty był na współdziałaniu ze sobą samorządów. 
A to współdziałanie w tym zakresie jest wzorowe. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu staroście.  
 
9) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo! Przechodzimy do 
punktu 9, w sprawie uchylenia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Czy są jakieś pytania 
państwa radnych w tej sprawie? Nie widzę. W związku z tym proszę  
o głosowanie. Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest 
przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie uchylenia uchwały  
w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/24/2013 - załącznik nr 29 do protokołu.  
 
10) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – projekt uchwały nr 10, zmieniający 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 
2013 r. Komisja Budżetowa, Przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił 
nam opinię komisji. Czy są uwagi i zapytania państwa radnych? Pan radny 
Zbigniew Moskalewicz prosi o głos. 
Radny Z. Moskalewicz – w tytule uchwały jest zmiana uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2012 rok.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – tak, jest to pomyłka w druku, w planie 
sesji. Tę poprawkę wprowadziłem na wniosek pani Skarbnik, pomyłka 
drukarska, przepraszam, na wniosek pracowników obsługi rady. Natomiast  
w materiałach macie państwo rok 2013 podany, więc tutaj szczególnego błędu 
nie będzie. Czy są jeszcze jakieś uwagi i zapytania formalne czy merytoryczne 
państwa radnych do projektu tej uchwały? Jeżeli nie ma, to proszę o głosowanie. 
Kto jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. 
Kto się wstrzymał? Także nie widzę.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2013 r. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/25/2013 - załącznik nr 30 do protokołu.  
 
11) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy do ostatniego 
projektu uchwały, oczywiście podobnego, też jest w planie sesji, który państwo 
otrzymali, błąd cyfrowy w zasadzie – zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2013 – 2023. 
Stanowisko Komisji znamy, proszę państwa radnych jeśli są jakieś uwagi, 
pytania – proszę je zgłaszać. A skoro nie ma, to wobec tego głosujemy. Kto jest 
za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Nie widzę. Kto się 
wstrzymał? Nie widzę. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zm. uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata  
2013 – 2023. 
 
Patrz uchwała Nr XXXVI/26/2013 - załącznik nr 31 do protokołu.  
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Szanowni Państwo! Ogłaszam przerwę 
15-minutową.  
 
Przerwa trwała od godz. 13.15 do godz. 13.35. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak  – Wznawiamy obrady. Szanowni 
Państwo Radni! Wznawiamy obrady. Bardzo proszę o skupienie uwagi.  
W trakcie zadawania pytań, interpelacji i zapytań Pan Radny Zbigniew Duda 
złożył wniosek o zmianę cen śmieci. W związku z tym Rada musi  
to przegłosować i proponuję rozwiązanie następujące, żeby to nastąpiło 
natychmiast, a więc kto jest za przyjęciem wniosku sformułowanego przez Pana 
Radnego Zbigniewa Dudę. Kto jest za? Proszę bardzo, chwileczkę... 
Radny R. Post – Panie Przewodniczący, mogę? 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Proszę bardzo, może 
wstrzymajmy się sekundeczkę. 
Radny R. Post – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Wniosek został złożony 
konkretnie o obniżenie stawki, natomiast ta uchwała nie jest procedowana  
na dzisiejszej sesji. Uważam, że możemy glosować wniosek skierowany do 
Pana Prezydenta, który mówiłby, że, czy też proponował podjęcie prac 
legislacyjnych ponownie nad tą uchwałą, którą już podjęliśmy na dzień 
dzisiejszy, a więc ja proponuję, żeby inaczej doprecyzować wniosek, konkretnie 
go sformułować tak, żeby on mógł fizycznie... Zresztą, niech się wypowie radca 
prawny, albo ktoś, kto, powiedzmy, jest władny w tej sprawie. Po prostu, 
uważam, że w takiej treści wniosku nie możemy dzisiaj głosować. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Ja rozumiem, że to jest li tylko 
wniosek, który będzie podlegał kolejnej właściwej procedurze prawnej, jeżeli. 
Ale nie oznacza to, że w tej chwili głosujemy za obniżeniem cen śmieci, 
prawda. Żebyśmy jasno rozumieli, o co my głosujemy, proszę Państwa  
– za wnioskiem, który będzie za sobą dopiero brzemienny w skutkach w postaci 
kolejnego projektu uchwały – na tej zasadzie. I dlatego, jeżeli Państwo Radni 
mają jeszcze jakieś uwagi w tym problemie... bardzo proszę Pana Radnego. 
Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado!  
To było właśnie intencją wniosku składanego przeze mnie, co Pan ściśle przed 
chwilą określił. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. W związku  
z tym, jeżeli nie ma głosów innych...proszę bardzo. 
Radny Z. Duda – przez nasz Klub, bo koledzy tu mi zwrócili uwagę. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Tak, naturalnie. Wniosek 
Klubu Radnych „PIS” przedstawiony przez Przewodniczącego Klubu – Pana 
Radnego Zbigniewa Dudę. Proszę Państwo, kto jest za przyjęciem tego 
wniosku, proszę głosować, kto jest za? Raz, dwa, trzy, cztery, pięć, sześć, 
siedem, osiem mi wychodzi, dobrze. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał. 
Stwierdzam, że wniosek został odrzucony 16 głosami... 14 głosami odrzucony, 
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„za” głosowało 8 radnych, 7 radnych, przepraszam. Proszę Państwa, z tej 
perspektywy to się ręce Państwa nakładają i ja nieraz widzę tylko jedną rękę.  
 
Radni RM stosunkiem głosów: za – 7, przy 14 głosach przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących się odrzucili wniosek Klubu Radnych „Prawo  
i Sprawiedliwość” w sprawie obniżenia stawek za odpady . 

 
Ad. VI/Sprawozdanie z prac Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego i komisji 
Rady Miasta w 2012 r. (załącznik nr 32 do protokołu): 
 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję bardzo i w związku  
z tym oddaję głos Panu... Aha, mamy jeszcze punkt VI – sprawozdanie z prac 
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz poszczególnych komisji Rady 
Miasta. To jest sprawozdanie, prawda, do wiadomości Państwa Radnych. Jeżeli 
są jakieś uwagi, zapytania do załączonego do materiałów na sesję tekstu,  
to bardzo proszę. Jeżeli nie ma, to po prostu przyjmiemy do wiadomości 
sprawozdanie i przechodzimy do punktu ósmego – odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. Oddaję głos Panu Prezydentowi. 
 
Ad. VII/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Wiceprezydent P. Górniak – Proszę Państwa, za chwileczkę będziemy udzielali 
odpowiedzi na te zapytania, ale Pan Starosta prosił o możliwość takiego 
pierwszeństwa, także oddaję głos Panu Staroście, który odpowie na swoje 
pytania. 
Starosta Ostrowiecki – Z. Kałamaga – Dziękuję bardzo. Chciałem odpowiedzieć 
w kwestii wymiany barierek na Alei Jana Pawła II – ja bym je wszystkie 
wymienił i nie stawiał żadnych barierek, z tym, że boję się, że – znając 
dyscyplinę przechodzenia przez jezdnię naszych mieszkańców – to znowu będą 
uklepane kolejne ścieżki i bezpieczeństwo przejazdu nie będzie najlepsze. 
Wymienimy dlatego, że po prostu one zawsze wyglądały i wyglądają 
nieestetycznie – zobaczę jaki to jest koszt, bo to, co obecnie jest, jest nie do 
przyjęcia. Będziemy chcieli też na tej ulicy może wymienić, bo już nasyp taki 
zrobiony przez wiele lat i to nie jest już trawnik, to jest jakiś... no właśnie. Jeżeli 
chodzi o ulicę – czyli ja na to pytanie odpowiem wtedy, kiedy my się 
zorientujemy się co do kosztów i postawienia jednak, mimo wszystko, tych 
barierek i wtedy dopiero zobaczymy, czy to się da w tym roku jeszcze zrobić. 
Jeśli chodzi o ul. Sienkiewicza – w stronę Kunowa, od Waryńskiego  
– to szczerze Państwu powiem – przespacerujcie się nawet dzisiaj, czy ta ulica 
Sienkiewicza akurat na tym odcinku wygląda inaczej niż wszystkie inne ulice 
obecnie w Ostrowcu. Ja tam jeżdżę, ja tam chodzę i nie mogę pojąć,  
o co chodzi. Na którymś z zebrań osiedlowych w ubiegłym roku zapytałem 
autora, o co mu chodzi – też mi nie potrafił  dokładnie wyjaśnić, natomiast 
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ponieważ jestem uczulony na punkcie porządku, czy też bałaganu, to ja, stać nas 
jeszcze na to, żeby wysłać tam część ekipy. Tylko proszę pamiętać, że tam jest 
teren, który przylega do spółdzielni mieszkaniowej, nie najpiękniej wygląda,  
ale też zwrócimy się o to, żeby zwrócić na to szczególną uwagę. Prace 
porządkowe – i miasto i my pewnie będziemy robili natychmiast, jeśli się tylko 
da, sukcesywnie i – co jest normalną rzeczą – na wiosnę. Jeśli chodzi o chodnik 
po lewej stronie od Ronda Solidarności, w kierunku KSZO  - zobaczymy, jak 
nam wyjdzie przetarg na ulicę, na ten odcinek ulicy Żeromskiego i postaramy 
się ten chodnik zrobi, bo rzeczywiście z jednej strony jest bardzo ładnie,  
z drugiej strony już te korzenie powywalały ten asfalt, który tam był. Chodnik 
jest rzeczywiście bardzo stary, zniszczony i myślę, że zrobimy to w tym roku. 
Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Dziękuję Panu Staroście. 
Proszę Pana Prezydenta. Chwileczkę, Panie Prezydencie. Bardzo proszę, Pani 
Helicka, Pani Radna Helicka. 
Radna E. Helicka – Panie Starosto, a czy możemy dzisiaj razem przespacerować 
się tym fragmentem i zobaczyć i sprawdzić, zobaczyć? Tak myślałam, miałam 
nadzieję, miałam nadzieję, że Pan tak odpowie. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - J. W. Kotasiak – Jak zostało przyjęte? Dobrze. 
Dziękuję bardzo Pani. Zobaczymy. Pan Prezydent prosi o głos. 
Wiceprezydent P. Górniak – Trochę zazdrosny jestem. Jakby Pan Radna chciała 
kiedyś tez ze mną się przespacerować, to też bardzo chętnie, może 
niekoniecznie tam przez Park Saletyński, ale może po innych, równie ładnych 
ulicach naszego miasta. Proszę Państwa, przede wszystkim bardzo serdecznie 
dziękuję za taki wysyp interpelacji. Wraz z wiosną tych interpelacji, pytań 
porządkowych pewnie jest bardzo wiele. Ja się postaram odpowiedzieć  
na przynajmniej niektóre z nich teraz na sesji, natomiast obiecuję,  
że na wszystkie te pytania Państwo – zgodnie z Waszymi oczekiwaniami  
i prośbami – dostaniecie odpowiedź tradycyjnie, jak zawsze na piśmie. Proszę 
Państwa, jeżeli chodzi o interpelację Pana Radnego Roberta Posta informuję,  
że gmina ponownie musi rozważyć możliwość aplikowania o dofinansowanie 
w ramach tego programu, o który Pan Radny pytał. Należy zaznaczyć,  
że możliwość aplikowania o te środki była rozważana już wcześniej, tzn.  
w okresie lipiec – wrzesień 2012 r. zostały przeprowadzone liczne rozmowy 
telefoniczne w tym zakresie, natomiast nie doszło do podpisania stosownych 
porozumień z powodu braku zainteresowania tzn. nikt takiego zainteresowania 
nie wyraził, no i to jest właśnie odpowiedź na to pytanie. W sprawie 
doświetlenia azyli dla pieszych – też interpelacja Pana Radnego Posta  
– doświetlenie azyli dla pieszych, jeśli wynika to z warunków panujących  
na drodze, winno być wykonane wraz z ich montażem. Doświetlenie azyli 
powinien wykonywać zarządca drogi, na której azyl jest usytuowany. Gmina 
obecnie takich środków nie posiada. Pan Radny Moskalewicz pytał na temat 
zmiany lokalizacji wiaty na Alei Jana Pawła II – informujemy, że zmiana 
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lokalizacji spowodowana jest wykonaniem nowego układu komunikacyjnego. 
Zresztą to wszystko wiemy, uważamy, że inwestor realizujący inwestycję, której 
integralną częścią jest układ komunikacyjny tzn. zjazdy, parkingi, drogi winien 
ponieść koszty budowy wiaty w nowej lokalizacji zatoki. Pan Radny Lesiak  
– wykonanie trwałej nawierzchni na ul. Kolonia Robotnicza od nr 1 do 10  
– wykonanie trwałej nawierzchni to jest zadanie inwestycyjne, wymagające  
w pierwszej kolejności zabezpieczenia środków w budżecie. Obecnie nie zostały 
zabezpieczone takie środki, ale oczywiście rozważamy taką możliwość w latach 
następnych, natomiast faktem jest, że wszystkie – nie tylko ten odcinek drogi, 
ale wszystkie tego typu odcinki, które  po okresie zimowym zostały zniszczone 
– wszystkie, wraz z okresem wiosennym tradycyjnie, jak co roku będą 
poprawiane i remontowane w miarę możliwości finansowych, które posiadamy. 
Pani Radna Buszkiewicz – budowa oświetlenia ul. Rudzkiej – ze względu  
na sytuację finansową tego wniosku w chwili obecnej nie możemy zrealizować. 
W przypadku pojawienia się wolnych środków, będzie ten wniosek oczywiście 
rozważony. Pan Radny Henryk Rożnowski – wjazd na parking przy Alei 3 – go 
Maja – przekopy nie są związane z realizacją inwestycji „Zaprojektowanie  
i rozbudowa sieci światłowodowej – budowa miejskiej sieci”. W tym terenie 
światłowody były wdmuchiwane w istniejącą kanalizację teletechniczną, także 
nie jest to spowodowane siecią, która była kładziona w niektórych częściach 
miasta. Tam wszystko, proszę Państwa, jak powiedziałem, w różnych częściach 
naszego miasta, kiedy się pojawiają takie albo inne problemy, będziemy 
reagować, a w tym przypadku przekażemy oczywiście do zarządcy drogi po to, 
żeby można było na parking wjeżdżać i wyjeżdżać. 
Pan radny Duda pytał o bunkry opałowe. My ten temat znamy od pewnego 
czasu, nawet w bunkrze przy ul. Starokunowskiej byliśmy z pracownikami 
Wydziału Mienia i przedstawicielami zarządcy. Takich miejsc w naszym 
mieście jest rzeczywiście kilka. Podjęliśmy już pewne kroki, żeby – bardzo 
ogólnie można powiedzieć – żeby coś z tym zrobić, bo problem rzeczywiście 
jest, szczególnie przy ul. Starokunowskiej. Te wody opadowe nieraz zmierzają 
w kierunku ku tych byłych bunkrów, które są nieużyteczne, no i z całą 
pewnością będziemy się starali ten problem rozwiązać, który już znamy i – 
powiedziałbym, że – mamy „spenetrowany”.  
Pan radny Moskalewicz pytał o możliwość wnoszenia w ratach opłat za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Tutaj są 
uregulowania prawne zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości  
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, ustawa przewiduje możliwość wnoszenia 
przez przedsiębiorców opłat w trzech równych ratach za zezwolenia jedynie 
wtedy, gdy zezwolenie obejmuje okres pełnego roku. Opłaty w ratach wnoszone 
są w terminach do końca stycznia, maja i września. W przypadku 
przedsiębiorców, których zezwolenia nie obejmują tego okresu, kończą się – 
trzeba w całości, ustawa nie przewiduje żadnych odstępstw i wyjątków od tej 
zasady.  
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Radny Kaszuba pytał o budynek na Osiedlu Słonecznym – ten budynek dawnej 
Poradni Międzyszkolnej, budynek usytuowany na Osiedlu Słonecznym przejęty 
od MOPS w związku ze zmianą siedziby tej jednostki. Nieruchomość została 
wstępnie wytypowana do zbycia wraz z terenem sąsiednim. Prowadzone są już 
niezbędne procedury, które mają przygotować ten budynek do sprzedaży. 
Pan radny Kaszuba pytał również o stypendia sportowe – informuję, że zgodnie 
z tym, co mówił pan prezydent dwa kluby w tym okresie późniejszym dostały 
jeszcze stypendia, jest to klub „Black & White” – to są trzy osoby –  
i KSZO Boks – cztery osoby, które dostały. Pan radny dostanie oczywiście 
nazwiska tych osób, kwoty – nie będę teraz tych nazwisk i kwot podawał, 
wszystko dostanie pan w odpowiedzi pisemnej. 
Pan radny Post pytał w zakresie doświetlenia przejść dla pieszych,  
w miejscach azyli – zostały przycięte drzewa, które zasłaniały. 
Zatoki autobusowe – radny Moskalewicz pyta – ul. Radwana, Bałtowska – 
według zapewnień kierownika, wyremontowane zostaną, nawet mamy podany 
termin – najbliższy wtorek.  
Pan radny Kaszuba pytał o miejsca pamięci – Wydział informuje, że  
w budżecie posiada 13 tys. zł na utrzymanie 14 miejsc pamięci narodowej. 
Remont grobów Powstańców Styczniowych na cmentarzu przy ul. Denkowskiej 
wiąże się z wydatkowaniem dużo większych środków finansowych i nie jest 
objęty opieką gminy, gdyż są to groby prywatne. Ja dwa tygodnie temu 
rozmawiałem na ten temat, jeden z pracowników muzeum w Częstocicach był  
u mnie, oglądaliśmy zdjęcia trzech bodajże nagrobków. W miarę naszych 
możliwości, które posiadamy, zostaną one uprzątnięte tak, żeby były to miejsca 
godne, pamiętamy przecież w jakim roku jesteśmy, rozmawiałem już na ten 
temat z panem dyrektorem tak, że myślę, że kiedy aura się poprawi – a widać za 
oknem, że już się poprawia – wszelkie niezbędne prace porządkowe postaramy 
się przeprowadzić jak najszybciej.  
Pan radny Kunat – zlecenie dotyczące wstawienia szyby w wiacie przystankowej 
zostało zlecone do ZUM-u 15 lutego 2013 r. W 2012 r. usunięto 640 awarii 
oświetlenia ulicznego na 6500 punktów świetlnych, w okresie sprawozdawczym 
wydatkowano na konserwację oświetlenia ulicznego kwotę ponad 276 tys. zł. 
Tutaj ktoś z państwa pytał, jak to się dzieje, że te wiaty są niszczone – proszę 
państwa, nie tylko wiaty, wiemy, że wandalizm nie jest zjawiskiem typowym 
tylko dla Ostrowca, tak to niestety, dziwnie dzieje, że często to kogoś boli, że 
stoi ładny, nowy przystanek, niektórych korci, żeby coś z tym zrobić, to 
wszystko powoduje ogromne koszty tak naprawdę. W miarę możliwości, które 
mamy, reagujemy na to i staramy się, żeby nie tylko przystanki, ale wszystkie 
zdewastowane rzeczy wyglądały estetycznie. 
Pan radny Lesiak pytał o nawierzchnię, ale o tym już mówiłem. 
Pan radny Rożnowski – wiata, ul. Bałtowska – zlecenie do ZUM-u zostało 
wystawione 26 lutego – tak, że sprawa całkiem świeża. Z całą pewnością będzie 
zrobione. O parkingu, o wjeździe – mówiłem.  
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Pan radny Moskalewicz pyta jeszcze o nazwy przystanków komunikacyjnych – 
reguluje to rozporządzenie Ministra Transportu i nazewnictwo przyjęte przez 
gminę jest zgodne z tym rozporządzeniem. Natomiast zmian nazw przystanków 
na tablicach należy do obowiązków przewoźnika. Przekażemy oczywiście, jak 
wszystko.  
Pan radny Moskalewicz w swoich licznych interpelacjach i zapytaniach pytał  
o selektywną zbiórkę odpadów w kontekście zorganizowania przez gminę 
spotkań z zarządcami nieruchomości – informuję, że w tym okresie 
przygotowawczym przedstawiciele Urzędu Miasta na bieżąco spotykali się  
z przedstawicielami spółdzielni mieszkaniowych w celu konsultacji, żeby 
wypracować najlepszy model rozwiązań. Jeżeli chodzi o spotkania z zarządcami 
nieruchomości, to gdy będzie taka wola zarządców nieruchomości, gmina 
będzie w takich spotkaniach uczestniczyła. Natomiast państwo radni pytali 
również o ulotki kampanii edukacyjnej, informacyjna ruszyła już w ubiegłym 
roku, no i w tym roku z oczywistych powodów – lipiec się zbliża – i będzie ona 
w sposób zdwojony.  
Pan radny Lesiak jeszcze pytał o nabór do gimnazjum nr 2 – nie przewidujemy 
tutaj żadnych zmian związanych z naborem, żadnych zmian z gimnazjum nr 2 
nie przewidujemy, nie tylko z naborem. Natomiast sytuacja jest wyjątkowa  
i nieprzewidywalna, o czym wszyscy wiemy, mówiliśmy wielokrotnie o tej 
sytuacji. Nikomu, proszę państwa, nie jest na rękę, ani szkole, ani dzieciom, ani 
gminie, że musieliśmy ten budynek przenieść, ale państwo wiedzą – celowo to 
podkreślam – musieliśmy ten budynek przenieść, bo bezpieczeństwo dzieci, 
pracowników jest dla nas sprawą priorytetową, że pewne trudności to przynosi 
to wszyscy wiemy. Natomiast jeszcze raz mówię: rekrutacja będzie się 
odbywała na dotychczasowych zasadach, jak co roku. Mamy nadzieję, że ten 
przeniesiony budynek chwilowo do budynku na Pułanki nie wpłynie znacząco 
na rekrutację od 2013 r. – tak, że na starych zasadach.  
To wszystkie, proszę państwa, odpowiedzi. Jeśli komuś w tej chwili nie 
udzieliłem odpowiedzi, każdy dostanie odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – mam prośbę do pana prezydenta, spoza 
rady zabrał głos pan Sławomir Pałka i w związku z tym nie będzie kontaktu  
z tym panem, a dotyczy pomnika na Rynku, czy pan prezydent może 
odpowiedzieć coś od razu, ad hoc? 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – tutaj pan mówił o posypywaniu 
chodników… 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – o pomnik generalnie chodzi… 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – ale o chodniku może powiem, zgodnie  
z informacją nie posypujemy chodników solą, posypujemy piaskiem, więc 
myślę, że piasek tak bardzo butów nie niszczy, jak by niszczyła sól.  
Natomiast jeśli chodzi o miejsce zabezpieczenia pomnika, my rzeczywiście 
pomnik zgodnie ze wszystkimi wymogami imprez, które organizujemy  
w Rynku, staramy się w tym czasie, to jest nasz obowiązek, zabezpieczyć 
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Pomnik też. Natomiast nie przewidywaliśmy takiej sytuacji do tej pory, żeby 
trwale ten pomnik jakoś wygrodzić. Ja sobie zdaję sprawę z tego, że nieraz ci – 
tak, to są prawa autorskie, które na coś takiego nie pozwalają. Natomiast ja 
przypominam, że mamy monitoring również w Rynku i wszelkie akty 
wandalizmu, czy jakichś – nazwijmy to – eskapad różnych grup, one są 
monitorowane, powinny być monitorowane, powinny być zgłaszane i Straż 
Miejska w miarę, oczywiście, tych zgłaszanych uwag zawsze reaguje. 
Tutaj pytał pan również o Straż Miejską, ja się domyślam, że to jest na fali, 
która się przez nasz kraj przetacza, różne są pomysły różnych samorządów na 
temat likwidacji Straży Miejskiej. My takich nie rozważaliśmy, takich 
możliwości. Uważamy, że Straż Miejska w ramach tych swoich kompetencji, 
które ma, dobrze się ze swoich zadań wywiązuje, powiedziałbym, że ona w tak 
dużym mieście, jakim jest Ostrowiec Świętokrzyski, jest potrzebna  
i współpracuje dobrze z Komendą Powiatową Policji. Tutaj dobrą tradycją 
samorządu były również te patrole połączone policji i straży miejskiej. Tym 
bardziej, że państwo wiedzą, że kompetencje policji i straży miejskiej są 
różnorodne i tutaj też tak naprawdę w niektórych momentach rzeczywiście oni 
współpracują. I wydaje nam się, że współpracują ze sobą dobrze.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Pan radny Zbigniew 
Duda, bardzo proszę. 
Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Panowie Radni! Panie Prezydencie!  
Ja chciałem się odnieść do tego, co mówił pan prezydent, czyli odpowiedź  
z ad vocem. Panie Prezydencie! Ja zgłosiłem trzy interpelacje, odpowiedział mi 
pan tylko na jedną, natomiast chciałbym poznać chociaż szkic odpowiedzi na 
temat umieszczania na stronie internetowej Urzędu Miasta interpelacji radnych, 
jak również umieszczania na stronie internetowej Urzędu Miasta protokołów  
z prac komisji. Bo może inaczej. Z czym są związane trudności z odpowiedzią 
na moje wnioski? Ja wskazałem tutaj, że protokoły i tak są pisane w wersji 
elektronicznej, a kwestia transparentności prac samorządu powinna być naszym 
celem nadrzędnym. Natomiast nie dostałem żadnej odpowiedzi. Bardzo bym 
prosił. 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – zgadzam się. Ja powiedziałem na samym 
początku, że być może na wszystkie pytania państwo nie dostaną odpowiedzi, 
ale już się poprawiam. Chciałem powiedzieć, że nie ma żadnych trudności, żeby 
to, o co pan radny prosi, na stronie internetowej się znalazło. I tak też będzie.  
I tu się z panem radnym zgadzam, ta transparentność zawsze była, jest i mam 
nadzieję, że będzie. I dlatego to, o co pan radny wnioskuje, na stronie 
internetowej się znajdzie. Dziękuję. 
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Ad. VII/Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta: 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przechodzimy, proszę państwa, do 
punktu VIII – odpowiedzi na zapytania dotyczące sprawozdania z prac 
Prezydenta Miasta. Nie było… 
Przepraszam, ale skończyliśmy dyskusję na ten temat, odpowiedź pan otrzymał. 
Nie udzielam panu głosu. 
Szanowni Państwo Radni! Nie było zapytań co do sprawozdania z prac 
Prezydenta Miasta, więc przechodzimy do punktu ostatniego – „Sprawy różne”. 
 
 
Ad. VIII/Sprawy różne: 
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Państwo radni otrzymali uchwałę VII 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  
z 22 stycznia w sprawie opinii prawidłowości planowanej kwoty długu miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego (załącznik nr 33 do protokołu) – przyjęliście 
państwo do wiadomości. Sprawy różne, proszę bardzo, pan radny Duda, pan 
radny Włodzimierz Sajda, pan Robert Post potem. 
Radny Z.Duda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  
W związku z tym, że nic mi nie jest wiadomo o obchodach miejskich 
Międzynarodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, to pozwolę sobie 
państwa zaprosić w imieniu Komitetu Miejskiego Prawa i Sprawiedliwości, jak 
również w imieniu Posła na Sejm – Jarosława Rusieckiego do obchodów. 
Program obchodów jest następujący, 28 lutego, czyli jutro, o godz. 17.00, jest 
projekcja filmu pt. „Czwarty Zarząd WIN-u”. Uzupełnieniem filmu będzie 
wykład dr Ryszarda Śmietanki – Kruszelnickiego z IPN-u w Kielcach, odbędzie 
się to w Biurze Poselskim „Prawa i Sprawiedliwości”, Aleja Jana Pawła II 65E. 
I 1 marca zapraszamy również wszystkich, o godz. 11.00, odbędzie się Msza 
Święta w Kolegiacie Św. Michała w intencji wszystkich Żołnierzy Wyklętych,  
a później zapalenie zniczy przy pomniku Armii Krajowej i przy mogiłach 
Żołnierzy WIN-u na cmentarzu parafialnym przy ul. Denkowskiej. Serdecznie 
wszystkich zapraszamy! Dziękuję bardzo.  
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Ja mam takie pytanie, bo panie przewodniczący, do pana. Jak wiemy wszyscy, 
panie przewodniczący, został mianowany nowy komendant policji i mnie jest 
bardzo dziwno, i niektórym nam, że pan komendant nie raczył tutaj nas 
zaszczycić swoją obecnością. Bo dla mnie to jest żenujące, żeby nie był tu na 
Radzie Miasta nowy komendant policji. Choć policja podlega pod powiat, ale 
dobrym obyczajem, jak pan Hudomięt był wybrany, nas zaszczycił. I wcześniej 
wszyscy nowi komendanci policji tu nas zaszczycali swoją obecnością. I dla 
mnie jest… Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – odpowie panu radnemu pan prezydent  
z tym, że problem jest taki, że również komendant Straży Pożarnej nie bywa na 
sesjach, ale być może jak zajdzie potrzeba, to będzie. Bardzo proszę, panie 
prezydenci. 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – Proszę Państwa! Ja nie chcę tłumaczyć 
komendanta powiatowego policji, ale pragnę państwa uspokoić, że 14 lutego,  
w walentynki, odbywały się uroczystości w Komendzie Powiatowej i wspólnie  
z panem przewodniczącym staraliśmy najgodniej, jak tylko potrafimy, 
reprezentować gminę i państwa radnych też, żegnaliśmy starego komendanta  
i witaliśmy nowego komendanta, nawet odbyliśmy takie spotkanie robocze  
w Komendzie Powiatowej Policji tak, że wszelkie kurtuazyjne gesty  
i protokolarne zostały wykonane, że niczym nie uchybiliśmy. Ale oczywiście na 
pana komendanta zawsze chętnie na naszych sesjach i nie tylko czekamy,  
i liczymy na równie dobrą współpracę jak z odchodzącym komendantem 
Hudomiętem.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – bardzo proszę, pan radny Post. 
Radny R.Post – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Chciałbym w tym krótkim wystąpieniu podsumować jedną 
z moich interpelacji, która dotyczyła zakupu tabletów. W nawiązaniu do tego 
wniosku w sprawie rozważenia przez pana prezydenta zakupu tabletów czy 
notebooków dla radnych Rady Miasta, chciałbym podziękować panu 
prezydentowi za przygotowanie i przedstawienie wszystkim radnym rzetelnej 
analizy pokazującej, że zakup byłby opłacalny i do końca kadencji kwota 
oszczędności z naddatkiem przekroczyłaby koszty zakupu tych tabletów  przy 
cenie jednostkowej ok. 900 – 1000 zł brutto, ceny te spadają, tak na marginesie. 
Po przeanalizowaniu przykładu samorządów, które wprowadziły takie 
rozwiązania, okazuje się, że siła nawyku i przyzwyczajenie do papierowych 
wersji uchwał jest tak duża, że wielu radnych pomimo posiadania tabletów czy 
notebooków wraca do wersji papierowej, przez co traci sens posiadanie takiego 
urządzenia na wyposażeniu radnego. Sondaże przeprowadzone wśród kolegów  
i koleżanek radnych w tym temacie wynika, że nie jesteśmy w tej kwestii 
jednomyślni, co uzasadniałoby wprowadzenie w radzie – jak to określił kiedyś 
pan prezydent Wilczyński – takiej małej rewolucji informatycznej. Natomiast 
nic nie stoi na przeszkodzie, gdyby każdy radny Rady Miasta korzystał  
z własnych tego typu urządzeń, dzisiaj są już smartfony, można się posługiwać 
mobilnym Internetem i mieć dostępny program  sesji. Przed postępem 
technologicznym, szanowni państwo, czy też informatyzacją i cyfryzacją życia 
prywatnego, zawodowego nie da się uciec. Wszyscy o tym doskonale wiemy, 
jest tylko kwestią czasu i woli radnych tej czy następnej kadencji, kiedy 
będziemy, czy będą, gotowi na wprowadzenie tego typu zmian. Dziękuję 
bardzo, to tyle tytułem podsumowania i podziękowania dla pana prezydenta 
(załącznik nr 34 do protokołu). 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu radnemu bardzo. Za 
chwilę udzielę głosu panu Włodzimierzowi Sajdzie jeszcze raz, ale żebym nie 
zapomniał – chciałem państwa radnych poinformować, że jutrzejsze zebranie 
sprawozdawcze Rady Osiedla Sienkiewiczowskie zostało przeniesione  
z budynku ODK do budynku szkoły nr 4, o tej samej godzinie, 16.30 dokładnie. 
Bardzo proszę, pan radny Włodzimierz Sajda.  
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Ja się bardzo cieszę, panie prezydencie, że została podjęta sprawa tabletów, że 
miasto nie będzie kupować, bo każdy radny pobiera dietę i jeżeli mu potrzebne 
takie urządzenie, to każdy może sobie kupić. A nie żeby korzystać z pieniędzy 
podatnika, z urzędu miasta. I za to chwała panom prezydentom i to wszystkim. 
Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, cenna 
uwaga, czy państwo radni mają jeszcze jakieś uwagi? Proszę bardzo, pan radny 
Martynowski. 
Radny R. Martynowski – taka informacyjna sprawa. Łącząc tradycję  
z nowoczesnością, ja z kolei chciałbym wszystkich radnych i zgromadzonych tu 
gości namówić do zajrzenia na stronę internetową, zaznaczam – 
społecznościową, okolicznościową stronę internetową, nie żadną komercyjną – 
200 lat Huty w Ostrowcu. Znajdziecie tam szereg informacji dotyczących 
właśnie huty i tradycji hutnictwa. Idąc za ciosem to, co zostało zauważone, że te 
mapki, które dostajemy nie są zbyt czytelne, toteż namawiam państwa z kolei do 
odwiedzania strony geoportal, gdzie są bardzo dokładnie rozrysowane wszystkie 
granice działek, łącznie z numeracją, można sobie tam zajrzeć i spokojnie  
w domu, czy gdziekolwiek kto ma dostęp do Internetu przeanalizować 
usytuowanie poszczególnych działek. Dziękuję bardzo. 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – Proszę państwa! Ja na koniec chciałem 
serdecznie podziękować Posłowi Rusieckiemu za zaproszenie na uroczystości 
piątkowe i czwartkowo częściowe też, natomiast oczywiście informuję, że 
miasto jest organizatorem świąt państwowych i wydaje nam się, że z tego 
wywiązuje się miasto.  
Wiceprzewodniczący RM - W. Kacuga – Szanowni Państwo! Ja w sprawie 
jeszcze takiej wolnej powiem odnośnie osuwiska. Dlaczego to mówię? Bo 
padają ciągle tam jakieś pytania, przychodzą pisma, czy to osuwisko zagraża 
blokom, społeczności, czy szkoła będzie funkcjonować, czy nie będzie. Starosta 
wspólnie z prezydentem są tym bardzo zainteresowani i chcielibyśmy – powiem 
już tak – żeby to osuwisko zniknęło jak najszybciej. Natomiast nie jest to taka 
prosta sprawa, chociażby dlatego, że są określone procedury, które musimy 
zachować. Jest wybrane przedsiębiorstwo geologiczne, które opracowuje 
dokumentację geologiczno-inżynierską. W tej chwili na tę dokumentację 
geologiczno-inżynierską składa się projekt prac geologicznych, który jest 
wykonany przez firmę, jest już zaopiniowany przez Państwowy Instytut 
Geologiczny, bo taki instytut musi to zaopiniować, jest już projekt decyzji 
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wydanej przez Urząd Marszałkowski, przez pana Doroza – geologa 
wojewódzkiego. Ten projekt w tej chwili trafił do pana prezydenta, do urzędu 
gminy, która również musi to zaopiniować. Po zaopiniowaniu Urząd 
Marszałkowski, czy Marszałek, wydaje decyzję i wtedy firma wchodzi dokonać 
odwiertów geologicznych. Tych odwiertów jest bardzo dużo ze względu –  
m.in. dlatego zabrałem głos – na szkołę, zostaje jeszcze dodatkowo rozszerzone 
o 4 otwory. I ta dokumentacja geologiczno-inżynierska, która ma być 
sporządzona na koniec maja i oddana przez przedsiębiorstwo, może wykluczyć 
taką rzecz m.in., że to osuwisko nie zagraża szkole. Ale to się wtedy dopiero 
okaże, jeżeli tak będzie, to pan prezydent – podejrzewam – będzie bez 
problemu, jeżeli taka sytuacja będzie, bo nie wiemy, czy ten nabór czynić  
i wprowadzać tam przykładowo młodzież. Powiem jeszcze tak: Staroście  
i chyba wszystkim zainteresowanym – to, co powiedziałem na początku – zależy 
na tym, żeby w tym roku naprawdę to osuwisko zniknęło, żeby ono było 
zabezpieczone i udrożniony ciąg ulicy Polnej. Tak, że wszystko robimy, 
przyspieszamy. Powiem tak jeszcze: przyspieszamy te wszelkie procedury, bo 
marszałek ma 30 dni na wydanie decyzji, od ręki to robi. Tak samo prośba jest 
do pana prezydenta, o czym już rozmawialiśmy z panem Górniakiem, że 
również szybko to zaopiniują. Chcemy to skracać możliwie, jak się to da, 
natomiast nie możemy sobie pozwolić na to, żeby te procedury nie były 
zachowane. Bo państwo sobie zdajecie sprawę, gdyby się cośkolwiek 
wydarzyło, a te procedury nie byłyby zachowane. Dziękuję serdecznie.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czy jeszcze są ze strony państwa 
radnych jakieś głosy? Proszę, pan radny Piotr Mrugała. 
Radny P. Mrugała – chciałem się wypowiedzieć w kwestii poruszonej przez 
radnego Posta odnośnie tabletów. Jeżeli z materiałów, które Pan posiada, 
wynika, że jest to oszczędność dla budżetu gminy, to myślę, że tutaj doszło do 
pewnego niezrozumienia ze strony mojego kolegi klubowego Włodzimierza 
Sajdy. Bo pieniądze zaoszczędzone w wyniku zakupienia sprzętu 
elektronicznego przyczynią się do poprawy sytuacji budżetowej, nie wiem,  
w jakim stopniu, ale niewątpliwie tak. Jeżeli my jako radni poszukujemy 
oszczędności, powinniśmy zacząć ten proces od siebie.  
Odnośnie przeprowadzania  jakiegoś sondażu, no nie wszyscy radni byli nim 
objęci, mnie nikt nie pytał o zasadność, ale myślę, że jest to kwestia 
drugorzędna, liczyć się powinny tutaj czynniki ekonomiczne. 
Co do przywiązania do materiałów drukowanych, no państwo radni, pobieramy 
wszyscy diety nie po to, żeby zaspokajać jakieś swoje potrzeby prywatne, tylko 
są to środki, które mają pokryć pełnienie funkcji przez nas jako radnych. Jeżeli 
ktoś chce sobie drukować te materiały, to za tę dietę, która – nawet nie wiem, ile 
dokładnie wynosi, ale ok. 1.300 zł – to możemy sobie drukować do woli  
w domu z tabletów materiały, które nam są potrzebne. Ja uważam, że ta kwestia, 
którą radny Post zainicjował, powinna jednak zostać sfinalizowana, powinniśmy 
przejść nad tym do porządku dziennego mając informacje, że to jest – mówiąc 
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wprost – tańsze rozwiązanie od wersji drukowanych, było poruszane dowożenie 
do radnych tych materiałów indywidualnie. Uważam, że powinno to zostać 
sfinalizowane. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo panu radnemu, jeżeli 
nie ma innych głosów w sprawach różnych… Bardzo proszę, pan Artur Głąb. 
Proszę włączyć mikrofon.  
Asystent Posła J. Rusieckiego – A. Głąb – Panie Przewodniczący! Wysoka 
Rado! Panie Prezydencie! Ja chciałem jedną rzecz uściślić, ponieważ padło 
stwierdzenie, że miasto współorganizuje bądź organizuje święta państwowe,  
a Narodowy Dzień Żołnierzy Wyklętych jest takim świętem. Ostatnie święto, 
które zamyka niejako listę świąt państwowych, świąt narodowych, jest to święto 
państwowe. Dziękuję. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. 
Wiceprezydent Miasta - P. Górniak – jeśli można: ja bardzo dziękuję za cenną 
uwagę, potrafię rozróżnić takie elementarne rzeczy, natomiast faktem jest, że nie 
sposób – proszę państwa – zorganizować wszystkich świąt i spełnić wszystkich 
oczekiwań, które wszyscy być może w sercu nosimy, z którymi wychodzimy. 
Natomiast które święta my organizujemy – organizujemy je od lat i podtrzymuję 
to, co powiedziałem. Ale uwagę pana dyrektora oczywiście przyjmuję.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma żadnych 
innych głosów w sprawach różnych, chciałem państwu radnym podziękować za 
wyjątkową aktywność na dzisiejszej sesji, tyle głosów padło, jak rzadko kiedy. 
Dziękuję serdecznie za to i zamykam XXXVI sesję Rady Miasta. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 14.19.  
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